

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

မိတ်ဆွေကောင်းနှင့်ပေါင်းသင်း

မိတ်ဆွေဟူသည် မိတ်ဆွေကောင်း၊ မိတ်ဆွေညံ့ဟူ၍ နှစ်မျိုးရှိရာ မိတ်ဆွေကောင်းတို့ကို ပေါင်းသင်းဆက်ဆံ ဆည်းကပ်ရာ၏။ ထိုမိတ်ဆွေကောင်းတို့အား ပေါင်းသင်း ဆက်ဆံ ခိုဝဲဆည်းကပ်ခြင်းဖြင့် မိမိအတွက် အကျိုးများရာ၏။ မိတ်ဆွေကောင်းအပေါ် ယုတ်ညံ့သောစိတ်ဖြင့် မပြစ်မှားရာ။
 ပဏ္ဍိတဝင် (၈၅၃ - ၇၈)

၁၃၈၂ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဩဂုတ် ၃ ရက်၊ တနင်္လာနေ့

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၀၅)

အစိုးရနှင့် NCA-S EAO အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ ကျင်းပ



အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ အစိုးရနှင့် NCA-S EAO အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့တွင် အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

အစိုးရနှင့် NCA-S EAO အလုပ်အဖွဲ့ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။
 အစည်းအဝေးသို့ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်နှင့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်မောင်ဝင်း၊ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ဝင် ဦးမိုးဇော်ဦး၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

- ❑ အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများအကြားတွင် (၂) နှစ်ခန့် အချိန်ယူညှိနှိုင်းခဲ့ရသည့် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများသည် ယနေ့ ထပ်မံကာ နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှု ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းလာ
- ❑ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထအစည်းအဝေးကိုရှေးရှုပြီး ခိုင်မာသည့် သန့်ဋ္ဌာန်နှင့် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည့် အတွက် ယနေ့ရလဒ်ကောင်းများရရှိပြီး ရှေ့ကိုဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနိုင်သည့် အနေအထားကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်

ပထမဆုံးကာကွယ်ဆေးဖြန့်ဝေသူဖြစ်လာတော့မယ့် ရုရှား | COVID - 19 ရောဂါ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့် ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

နိုင်ငံတကာရေးရာ စာ > ၁၄ | (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည(၈:၀၀) နာရီ | စာ > ၁၆

KBZ BANK

BEST BANK IN MYANMAR

Awarded by
World Finance
Awarded by
Euromoney
Awarded by
The FinanceAsia

နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ တာဝန်

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပရန် ရက် ၁၀၀ ပင်မလိုတော့။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်က ကြေညာသည့် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ မဲဆန္ဒရှင်များ စာရင်းကို ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများတွင် လာမည့် ဩဂုတ်လ ၇ ရက်နေ့အထိ ပထမအကြိမ်အဖြစ် ကပ်ထားလျက်ရှိပြီး မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများကလည်း သွားရောက်ကြည့်ရှုလျက်ရှိသည်။

နိုင်ငံတော်၏အချုပ်အခြာအာဏာသည် နိုင်ငံသားများထံမှ ဆင်းသက်ပြီး နိုင်ငံတော်တစ်ဝန်းလုံး၌တည်တံ့မှုရှိစွာ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အလျောက် နိုင်ငံတော် အချုပ်အခြာအာဏာ၏ မူလပိုင်ရှင်မှာ နိုင်ငံသားများဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ခက်မသုံးပြောဖြစ်သော ဥပဒေပြုရေး အာဏာ၊ အုပ်ချုပ်ရေးအာဏာနှင့် တရားစီရင်ရေးအာဏာတို့ကို မိမိတို့ကိုယ်စား တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် ပြည်သူများ ထံမှ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များကို ပြည်သူတို့၏ မဲဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြှောက်ကြခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီ၏ အသက်ပင် ဖြစ်သည်။ ရွေးကောက်ပွဲတွင် မိမိ၏ဆန္ဒနှင့် ကိုက်ညီသော ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးကို မဲပေးခြင်းသည် ပြည်သူတစ်ဦး ၏ ကိုယ်ပိုင်အခွင့်အရေးဖြစ်သော ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်အခွင့် အာဏာကို ကျင့်သုံးခြင်းဖြစ်သလို နိုင်ငံသားတစ်ဦး၏ တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ သို့ဖြစ်ရာ မိမိ၏ကိုယ်ပိုင် အခွင့်အရေးဖြစ်သော ဆန္ဒမဲတစ်ပြား၏တန်ဖိုးကို ကောင်းစွာ နားလည်သဘောပေါက်ပြီး ကောင်းစွာအသုံးပြုတတ်စေရန်၊ အလဟဿပြုန်းတီးမသွားစေရန်တို့ လိုအပ်သလို မိမိ၏ဆန္ဒမဲကို ရိုးဖြောင့်စွာအသုံးပြုရန်လည်း လိုအပ်မည်ဖြစ်သည်။

မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ မဲဆန္ဒရှင်သည် မိမိ၏ဆန္ဒမဲပြားကို နိုင်ငံ အတွက် တန်ဖိုးရှိစွာအသုံးပြုရာတွင် ကိုယ်စားလှယ်၏ အရည် အချင်း၊ ပါတီ၏မူဝါဒနှင့် လုပ်ငန်းစဉ် စသည်တို့ကို ကောင်းစွာ သိရှိနားလည်ရန်လိုအပ်သည်။ ယင်းသို့နားလည်ရန်အတွက်လည်း ကြိုတင်လေ့လာထားရမည်ဖြစ်သည်။ ဆန္ဒ၊ ဒေါသ၊ ဘယာ၊ မောဟဟူသော အဂတိတရားတစ်ပါးပါး နောက်သို့လိုက်ကာ အဆင်ခြင်ညာဏ်မဲ့စွာဖြင့် ဆန္ဒမဲပေးမိ မှားပါက နိုင်ငံသား တစ်ယောက်၏ တာဝန်မကျေပွန်မှုဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည့်အပြင် နိုင်ငံအတွက်လည်း နစ်နာမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မိမိသည် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိပါလျက် မဲမပေးဘဲရှောင်လွှဲနေခြင်းသည် နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးတစ်ရပ် ဆုံးရှုံးရသည့်အပြင် တိုင်းပြည်အပေါ် တာဝန်မကျေပွန်ခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် “ဘယ်အစိုးရ တက်တက် ကိုယ်လုပ်မှ ကိုယ်စားရတာ” ဟူသော အမြင်မှာ လွန်စွာ ကျဉ်းမြောင်းသည့်အပြင် ကိုယ်မတင်ဘဲ သူတစ်ပါး တို့၏ ဆန္ဒမဲများဖြင့် တက်လာသည့် အစိုးရတစ်ရပ်၏ ကောင်းကျိုးဆိုးပြစ်တို့ကို ကိုယ်အပါအဝင် ပြည်သူတစ်ရပ် လုံးနှင့် နိုင်ငံအပေါ် ကျရောက်နေမည်သာဖြစ်သည်ကို နားလည် သဘောပေါက်ထားရမည်ဖြစ်သည်။

မဲဆန္ဒရှင်တိုင်း မဲပေးနိုင်ဖို့ မဲစာရင်းမှာ မိမိအမည် ပါဖို့ လိုသည်။ အချက်အလက်များ မှန်ကန်ဖို့လိုသည်။ မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည်မပါဝင် ပါက ထည့်သွင်းပေးနိုင်ရေး၊ မပါသင့်သူများ ပါနေပါက ကန့်ကွက်နိုင်ရေး၊ အချက်အလက်များ မှားယွင်း နေပါက ပြင်ဆင်နိုင်ရေး စသည်တို့ကို ပြုလုပ်နိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့နေထိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးများတွင် ကြေညာကပ်ထားသည့် မဲစာရင်း များကို အချိန်မနှောင်းမီ သွားရောက်ကြည့်ရှုကြရေး နှိုးဆော်တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။ ။

အပူပိုင်းမုန်တိုင်း “စင်လက” မုန်တိုင်းငယ်အဖြစ်သို့ အားလျော့မည်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂
ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ တိုက်ပင်လယ်ကျေ တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော အပူပိုင်းမုန်တိုင်း “စင်လက” သည် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ အထက်ပိုင်းကမ်းခြေကို ဖြတ်ကျော်ခဲ့ပြီး Thanh Hoa မြို့ အနီးတွင် တည်ရှိ နေသည်။ အဆိုပါအပူပိုင်းမုန်တိုင်း “စင်လက” သည် အနောက်-အနောက် မြောက်ဘက်သို့ ရွှေ့လျားနိုင်ကာ လာအိုနိုင်ငံပေါ်တွင် အပူပိုင်းမုန်တိုင်း ငယ်အဖြစ်သို့ အားလျော့သွားမည်ဟု ခန့်မှန်းရသည်။ မိုး/ဇလ

Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့်ဗဟိုကော်မတီသို့ အများပြည်သူများမှ အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးအတွက် အသိပေးမေတ္တာရပ်ခံခြင်း

၁။ တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာကပ်ရောဂါ (Pandemic) အဖြစ် ထုတ်ပြန်ထားသော Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) နှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဝင်ရောက်ကူးစက်ပြန့်ပွားမှု မရှိစေရေးအတွက် ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများအား နိုင်ငံတော်မှ အမျိုးသားအဆင့်အနေဖြင့် သတ်မှတ်၍ အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
၂။ ၎င်းအပြင် (၁၆-၃-၂၀၂၀)ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ ပြည်သူလူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့် မိန့်ခွန်းတွင် Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ရန်ပုံငွေတစ်ရပ် ထူထောင်ရာတွင် ပြည်သူလူထုအနေဖြင့် တတ်နိုင်သမျှ ပူးပေါင်းပါဝင်ထည့်ဝင် လှူဒါန်းသွားရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။
၃။ သို့ဖြစ်ပါ၍ Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေး အတွက် ကုမ္ပဏီများ၊ အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ဦးချင်းအနေဖြင့် တတ်အားသရွေ့ အလှူငွေများ ပါဝင်လှူဒါန်းလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါ ဘဏ်များတွင် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးမေတ္တာရပ်ခံအပ်ပါသည် -

(က) မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်	Account Name	-	CORONAVIRUS DISEASE 2019 (COVID-19) NATIONAL CENTERS FOR DISEASE CONTROL AND PREVENTION COMMITTEE
Bank Name - Myanmar Economic Bank(H.O),Forex Operation	Bank Address	-	No.416/ Mahabandoola Road, Kyauktada Township, Yangon, Myanmar
Account No. - CF 004880(MMK)	Branch Address	-	No.(110-112),Thiri Yadanar Shopping Complex, Datkhina Thiri Township, Naypyitaw
- EDN 600010(US\$)	(ဃ) CB ဘဏ်		
Swift Code - MYEBMMMY	Account No. -	0093 1005 0000 1333 (MMK)	
Account Name - National Level Central Committee for Prevention Containment and Treatment of Covid 19	-	0093 1012 0000 2957 (US\$)	
Bank Address - Myanmar Economic Bank(H.O), Loan & Supervision Dept.,No.(26) Thiri Kyaw Swa Road, Bank Zone, Naypyitaw Myanmar	Swift Code -	CPOBMMMY	
(ခ) ကမ္ဘောဇဘဏ်	Account Name -	CORONAVIRUS DISEASE 2019 (COVID-19) DONATION	
Bank Name - KBZ Bank Ltd.	၄။ ဆေးဝါးများ၊ ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ/ စက်ကိရိယာများအား လှူဒါန်း လိုပါက ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးရုံးနှင့် နေပြည်တော် ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ၊ နီးစပ်ရာပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးများ၊ ဆေးရုံများသို့ တိုက်ရိုက် ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။		
Account No. - 034 103 034 0232 8301 (MMK)	ဆက်သွယ်ရန် -		
- 034 109 034 0232 8301 (US\$)	စဉ် အမည်	ရာထူး/ဌာန	ဖုန်းနံပါတ်
Swift Code - KBZBMMMY	(က) ဒေါ်ခင်လေးညို	ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန	၀၆၇၃-၄၁၁၁၄၀
Account Name - Coronavirus Disease 2019 (COVID-19) (National Level Central Committee For Preventing and Containing the Virus)	(ခ) ဒေါက်တာ အေးမြမြကျော်	ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန	၀၉-၅၀၉၂၂၉၃
Bank Address - No.53,6 Story Office Building, Corner of Merchant Road & Bosonpat Street, Pabedan Township, Yangon, Myanmar			
Branch Address - No.1, Bank Ward, Oakataya Thiri Township, Naypyitaw			
(ဂ) ဧရာဝတီဘဏ်			
Account No. - 000 110 501 002 5635 (MMK)			
- 000 110 503 000 0425 (US\$)			
Swift Code - AYABMMMY			

စစ်တောင်းမြစ်ဝအနီး ဆွာချောင်းကမ်းထိန်းကျောက်စီလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီး

ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၂
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ် ဆွာမြို့ ငါးကြီးကျေးရွာ အရှေ့ဘက်ရှိ စစ်တောင်းမြစ်ဝအနီး ဆွာချောင်း မြောက်ဘက်ခြမ်း ကမ်းထိန်းကျောက်စီလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးသွားပြီဖြစ်သည်ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက မြင်တွေ့ ရသည်။ (ယာပုံ)



ရန်ကုန် - မန္တလေးကားလမ်း- ငါးကြီးကျေးရွာ - စစ်တောင်း မြစ်ကူးတံတား (ဆွာ) သို့ သွားသည့် လမ်းပိုင်းနှင့် အနောက်ဘက်မှ ကျွေဆင်းလာသော ဆွာချောင်း မြောက်ဘက်ခြမ်း တစ်လျှောက် ကမ်းပြိုမှုများ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိရာ မိုးရာသီအခါ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ သဘာဝ ဘေးရန်ပုံငွေကျပ် သန်း ၁၉၀ ဖြင့် ရေအရင်းမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင် သည့်ကုမ္ပဏီက တာဝန်ယူဆောင်ရွက် ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်၊ မြို့နယ်အဆင့် တာဝန်ရှိသူတွေ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုပြီး ဇူလိုင် ၂၆ ရက်က လုပ်ငန်းများပြီးဆုံး ကြောင်းအတည်ပြုခဲ့တာပါ” ဟု မြို့နယ်အဆင့်တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါ ကမ်းထိန်းလုပ်ငန်းများ ကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းကြောင့် မကြာမီ တည်ဆောက်တော့မည့် စစ်တောင်းမြစ်ကူးတံတား (ဆွာ) လုပ်ငန်းခွင်သို့ သွားရောက်သော လမ်းပိုင်းကို ကာကွယ်နိုင်မည်ဖြစ် သည်။ သန်းလွင် (ဆွာ)

ပြည်သူ့သံလျှင် အဓိက

◆ ရှေ့ဖွဲ့မှု

ဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစော်ဌေးတို့ တက်ရောက်ကြပြီး NCA-S EAO ကိုယ်စားလှယ်များအဖြစ် NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင် ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် စစ်စိုင်းငင်း၊ ညှိနှိုင်းရေးမှူး ဦးမျိုးဝင်း၊ ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဦးလှဌေး၊ ဒေါက်တာလျှန်မုန်းဆာခေါင်း၊ ဆလိုင်း ထလာဟေး၊ စောစိန်ဝင်း၊ ပဒိုစောတာဒိုမိုး၊ ပဒိုစောအယ်ကလူစေး၊ ကြာဆော် လမ္မန်၊ နိုင်အောင်မင်းနှင့် ခွန်မြင့်ထွန်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် JMC-S Parallel Process ကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက်ဆွေးနွေးကြသည်။

ရလဒ်ကောင်းများ ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်ခဲ့

ထို့နောက် NCA-S EAO အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် စစ်စိုင်းငင်းက ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်သည့် JMC-S Parallel Process ကိစ္စ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် နှစ်ဖက် ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ဝင်များအားလုံးကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိကြောင်းနှင့် ချီးကျူး ရုဏ်ပြုပါကြောင်းကို ဦးစွာထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ နှစ်ဖက် ခေါင်းဆောင်ကိုယ်စားလှယ်များက ရလဒ်ကောင်းများကို ယနေ့ အစည်းအဝေး တွင် ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်ခဲ့၍ ဖြစ်ပါကြောင်း။

အလျှော့အတင်းများ ပြုလုပ်နိုင်

ယင်းအချက်များက နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့များသည် အားလုံးအကျိုး အတွက်ဆိုလျှင် အချင်းချင်းကြားတွင် ထိုက်သင့်သည့် အလျှော့အတင်းများ

ပြုလုပ်နိုင်သည်ကို ပြသခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မျဉ်းပြိုင်ကဲ့သို့ သွားနေ ခြင်းမျိုးမဟုတ်ဘဲ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ဆုံမှတ်တစ်ခုဆီသို့ မျက်နှာချင်းဆိုင်၍ ဦးတည်လျှောက်လှမ်းသည့်အတွက် ယနေ့လို ရလဒ်ကောင်းကိုရရှိခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

သဘောထားများချမှတ်နိုင်

နှစ်ရက်တာကျင်းပခဲ့သည့် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့များသည် (၈) ကြိမ်မြောက် JICM ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် (၁) ဖြစ်သည့် တစ်ဖွဲ့ချင်းအလိုက် ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (Bilateral Meeting) နှင့် JMC အစည်းအဝေးများအား အပြိုင်ကျင်းပသွားရန် ဆိုသည့်အပေါ် နှစ်ဦးနှစ်ဖက်၏ အမြင်သဘောထား၊ နားလည်မှုနှင့် ချဉ်းကပ်မှု မတူညီမှုများကို အကျေအလည် ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းရှင်းနှိုးစွာနှင့် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး အမြင်ချင်းဖလှယ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နားလည်မှုများ အချင်းချင်းကြားတွင် တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆက်လက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ရေးအတွက် သဘောထားများ ချမှတ် နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းသည် နှစ်ဖက်ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့များ၏ အားတက်သရော တစိုက်မတ်မတ် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှုများကို ရဲရဲဝံ့ဝံ့ပြသခြင်းလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရလဒ်ကောင်းများရရှိရေး ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း

နိဂုံးချုပ်အနေဖြင့် ဩဂုတ်လ ၄၊ ၅ ရက်များတွင် ကျင်းပမည့် JICM အစည်းအဝေးပြင်ဆင်ရေး ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင်လည်း ယခုလို ရလဒ် ကောင်းများရရှိရေးအတွက် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းပေးကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သဘောတူနိုင်သည့်အချက်များကို ယနေ့ရရှိ

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေက ယနေ့သည် များစွာမင်္ဂလာရှိသည့် နေ့ရက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ NCA-S EAO ခေါင်းဆောင် ပြောကြားခဲ့သည့်အတိုင်း မိမိတို့သည် တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် အလေးအယူ၊ တစ်ဖက်၏အခက်အခဲကို တစ်ဖက်ကနားလည်ပြီး နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သဘောတူ နိုင်သည့်အချက်များကို ယနေ့ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် NCA-S EAO အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြောကြားချက်ကို မိမိအနေဖြင့် ထောက်ခံပြောကြားလို သည်မှာ ယနေ့ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့သူများကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါ ကြောင်း၊ ၎င်းတို့၏ တာဝန်ယူမှု၊ တာဝန်ခံမှု၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး စာနာမှုများ ကိုလည်း ချီးကျူးဂုဏ်ပြုလိုပါကြောင်း။

ယုံကြည်မှု ပိုမိုခိုင်မာအားကောင်းလာ

အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများအကြားတွင် (၂) နှစ်ခန့် အချိန်ယူညှိနှိုင်းခဲ့ရသည့် ကြိုးပမ်း အားထုတ်မှုများသည် ယနေ့ ထပ်မံကာ နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှု ပိုမိုခိုင်မာ အားကောင်းလာသည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ယူဆပါကြောင်း၊ တစ်ဖက်နှင့်တစ်ဖက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းကြရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ - (၂၁) ရာစုပင်လုံ စတုတ္ထအစည်းအဝေးကို ရှေးရှုပြီး ခိုင်မာသည့် သန့်ရှင်းစင်စင် ကြိုးပမ်းခဲ့ကြသည့်အတွက် ယနေ့ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိပြီး ရှေ့ကိုဆက်လက်လျှောက်လှမ်းနိုင်သည့် အနေအထားကို ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ သယ်ဆောင်

ယင်းရလဒ်ကောင်းကြောင့် လာမည့် ဩဂုတ်လ ၄ ရက်နေ့နှင့် ၅ ရက်နေ့ တို့တွင်ကျင်းပမည့် အလုပ်အဖွဲ့အစည်းအဝေး၊ ဩဂုတ်လ ၁၀၊ ၁၁ ရက်များတွင် ကျင်းပမည့် JICM အကြိုညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး၊ ဩဂုတ်လ ၁၃ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့် JICM အစည်းအဝေးများတွင်လည်း ကောင်းမွန်သည့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ သယ်ဆောင်သွားနိုင်ရန် တိုက်တွန်းလိုပြီး အခိုင်အမာယုံကြည် ထားပါကြောင်း။

ယင်းယုံကြည်ချက်နှင့်အတူ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ မျှော်လင့်တောင့်တ လျက်ရှိသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးကို တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆောင်ကြဉ်းပေးမည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစု ပင်လုံစတုတ္ထအစည်းအဝေးကို သတ်မှတ်ထား သည့်အတိုင်း ဩဂုတ်လ ၁၉၊ ၂၀၊ ၂၁ ရက်များတွင် အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းပေးကြရန်လည်း အလေးအနက် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း။

ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်

စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရာတွင် စိတ်ရှည်လက်ရှည်နှင့် သဘောထားကြီးကြီးထားပြီး အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ စာနာမှုများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ရှေ့ဆက်ရေးကို အာရုံထားပြီး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသူများအားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိ ကြောင်းကို ထပ်လောင်းပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ယခုကဲ့သို့ စိတ်ဓာတ်ဖြင့် လုပ်ဆောင်မည်ဆိုပါက ပြည်သူလူထုလိုလားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို မလွဲမသွေ ရအောင်ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်မည်ဟုလည်း ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ကြိုးပမ်းပေးကြရန်လည်း တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

သတင်း-မျိုးမြင့်၊ ဟန်လင်းနိုင်၊ ဓာတ်ပုံ-ကိုထိန်



NCA-S EAO အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ညှိနှိုင်းရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် စစ်စိုင်းငင်း အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အစီအစဉ်ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ဝင်ရောက်မှုရှိ ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အခြေခံလူတန်းစား အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထောက်ပံ့ကြေးငွေကျပ် ၂၇၈၈ သိန်းကျော် ပေးအပ်

၉ ဩဂုတ် ၂ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ အစီအစဉ်ဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ကာလအတွင်း ဝင်ရောက်မှုရှိ ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အခြေခံ လူတန်းစား အိမ်ထောင်စုများအတွက် ထောက်ပံ့ကြေး ငွေကျပ် ၂၇၈၈ သိန်းကျော် ပေးအပ်ပွဲကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီခွဲက ဝင်ရောက် အောင်မင်္ဂလာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ “ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသမှုဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကာလမှာ အခြေခံလူတန်းစား ပြည်သူတွေအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေနဲ့ ထောက်ပံ့ကူညီမှုတွေကို ဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် ပြည်သူတွေအခက်အခဲနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေဖြစ်နေတဲ့ အချိန်မှာ စားသောက်ရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ထောက်ပံ့ခဲ့ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ်မှာ ပထမအကြိမ်ပေးတဲ့အထဲ ကျန်ခဲ့တဲ့သူတွေကို ထပ်ပေးခဲ့ ပါတယ်။ အခု တတိယအကြိမ်မှာ ယခင်နှစ်ကြိမ်စလုံးမှာ ရခဲ့တဲ့ အိမ်ထောင်စုတွေကို စုပေါင်းပြီးပေးတာဖြစ်တဲ့ အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရအနေနဲ့ လိုအပ်ချက်တွေရှိနေတဲ့

ပြည်သူတွေကို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျတွေ့ဆိုပြီး ပေးအပ်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က အခြေခံ လူတန်းစား အိမ်ထောင်စုများကိုယ်စား ဖြိုနယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းဝင်းထံသို့ လည်းကောင်း (ယာပုံ) ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများဖြစ်သည့် လှုပ်စစ်၊ စက်မှုနှင့် လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်စံ၊ လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာ၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့် တို့က တက်ရောက်လာသည့် ပုံမှန်ဝင်ငွေမရှိသော အခြေခံလူတန်းစား တစ်အိမ်ထောင်စုလျှင် ထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ၂၀၀၀၀ စီအားလည်းကောင်း ထောက်ပံ့ပေးအပ် သည်။ အဆိုပါအခမ်းအနားတွင် ဝင်ရောက်မှုရှိ အခြေခံ လူတန်းစား အိမ်ထောင်စုများအတွက် စုစုပေါင်းထောက်ပံ့ ငွေကျပ် ၂၇၈၈၂၀၀၀ ကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပြီးနောက် ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာချမ်းသာ က နိဂုံးချုပ် အမှာစကားပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ရွှေရည်ဝင်း(ပြန်/ဆက်)



မြစ်ကမ်းပါးပြိုကျမှုကြောင့် နေအိမ်ပြောင်းရွှေ့ရသည့် အိမ်ထောင်စုများကို စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့

ဟင်္သာတ ဩဂုတ် ၂
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတ မြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေတိုက် စားပြီး မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျမှုများကြောင့် နေအိမ် ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ရသည့် အိမ်ထောင်စုများအတွက် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းမှ စားသောက်ကုန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် ကမ်းပြိုမှုကြောင့် ရွှေ့ပြောင်းရသည့် ဖောင်ဆိပ်ကျေးရွာမှ ၁၀၅ လုံး၊ ငှက်ပျောတောကျေးရွာမှ ၅၇ လုံးနှင့် တာဝတိကျေးရွာမှ ၃၄ လုံး စုစုပေါင်း လူနေအိမ် ၁၉၆ လုံးအတွက် အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် ဆန် ၁၂ ပြည် ဝင် ဆန်တစ်အိတ်၊ ပဲဆီ ၅၀ ကျပ်သား တစ်ဘူး၊ ငါးသေတ္တာ ၁၀ ဘူး၊ အာလူး တစ်ဝိဿာနှင့် ကြက်သွန်နီ တစ်ဝိဿာ တို့ကို တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဖောင်ဒေးရှင်း အဆိုပါ ကျေးရွာများတွင် ဇွန်လ



ကိုယ်စား ပြည်သူများ လက်ဝယ်သို့ သွားရောက်ပေးအပ် လှူဒါန်းကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

ဒုတိယပတ်က စတင်၍ မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျမှုများ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ရာ လူနေအိမ်များနှင့် အလွန်နီးကပ် လာမှုကြောင့် နေအိမ်ပြောင်းရွှေ့မှုများ ဆက်တိုက် ပြုလုပ်နေ ရပြီး ဒေသပြည်သူအချို့ အကူအညီ လိုအပ်နေကြောင်း သိရ သည်။ ကျော်ကျော် (ပြန်/ဆက်)

◆ ကျောပိုးမှ
ကိုရိုနာဗိုင်းယပ်စ် ဖြစ်ပွားနိုင်သည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် မြန်မာသင်္ဘောသားများ ၃၀၊ စုစုပေါင်း မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၀၀ တို့အား အင်ဒိုနီးရှားပြည်ထောင်စုအစိုးရက လေဆိပ်မှ တစ်ဆင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မြန်မာလေကြောင်းလိုင်း (MAI) ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်ပျံသန်းပြေးဆွဲလျက် အထူးအစီအစဉ်ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေး အတွက် ဝါရှင်တန်မြို့နှင့် ဆိုးလ်မြို့တို့ရှိ မြန်မာသံရုံးများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ပေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့သည် ယနေ့ည ၈ နာရီတွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

ထို့ပြင် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံရှိ တက္ကသိုလ်အသီးသီးတွင် ပညာ သင်ကြားလျက်ရှိပြီး ပညာသင်ကာလပြီးဆုံးသည့် မြန်မာပညာသင်ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစုပေါင်း ၃၆ ဦးအားလည်း မြန်မာသံရုံး၊ ပေကျင်းမြို့နှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက် ပေကျင်း-ရန်ကုန်ခရီးစဉ်ဖြင့် ပျံသန်းပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် Air China Cargo/Relief Flight ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရာ ယနေ့ည ၇ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ကြသည်။

ဖော်ပြပါ မြန်မာနိုင်ငံသားများ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိချိန်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေး၊ ကျန်းမာရေးစီစစ်ရေးနှင့် ၂၁ ရက်တာ အသွားအလာကန့်သတ်ရေးတို့ကို အလုပ်သမား၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့တို့မှ သက်ဆိုင်ရာအခန်းကဏ္ဍအလိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍လည်း ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရေးအတွက် ပုံမှန်အပတ်စဉ် အင်ဒိုနီးရှား - ရန်ကုန် ပြေးဆွဲလျက်ရှိသည့် (၁၆) ကြိမ်မြောက် ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်အား ဩဂုတ် ၄ ရက် တွင်လည်းကောင်း၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား ကိုရိုနာဗိုင်းယပ်စ်မှ တစ်ဆင့် ချိတ်ဆက်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အထူး အစီအစဉ်အဖြစ် ဆောင်ရွက်သွားမည့် အင်ဒိုနီးရှား - ရန်ကုန် ကယ်ဆယ်ရေး လေယာဉ်အား ဩဂုတ် ၁၂ ရက်တွင်လည်းကောင်း ပျံသန်းပြေးဆွဲသွားရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



ဒီပဲယင်းမြို့နယ်တွင် သဘာဝဘေးကြောင့် သီးနှံပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် တောင်သူများအား ငွေကျပ် ၃၀၅ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်

ဒီပဲယင်း ဩဂုတ် ၂
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဒီပဲယင်းမြို့နယ်တွင် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ် ၃-၁၁-၂၀၁၈ မှ ၃၀-၉-၂၀၁၉ ရက်အထိ သဘာဝဘေး ကျရောက်မှုကြောင့် သီးနှံပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် တောင်သူ များအား ငွေကျပ်သိန်းပေါင်း ၃၀၅ သိန်း ထောက်ပံ့ပေးအပ် ပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ဝဲပုံ)

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းမြင့်အောင်က သဘာဝဘေးကြောင့် သီးနှံပျက်စီး ဆုံးရှုံးခဲ့သည့် တောင်သူများအတွက် တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားဖြင့်တင်ရေး ဥပဒေအရ နိုင်ငံတော်၏အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေမှ ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးနိုင် လင်းထက်က သဘာဝဘေးဖြစ်စဉ်များတွင် မိုးလိုမိုးခေါင် ခြင်း၊ ရေကြီးနစ်မြုပ်ခြင်း၊ လေပြင်းတိုက်ခြင်း၊ မိုးသီး ကြွေကျခြင်း၊ ပိုးမွှားကျရောက်ဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် ကြွက် ဖျက်ဆီးခြင်း စသည့်သဘာဝဘေးဖြစ်စဉ်များထဲမှ ၂၀၁၈- ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဒီပဲယင်းမြို့နယ် မကျိုးစောက်ကျေးရွာ နွေစပါးစိုက်ခင်းများ ပျက်စီးခဲ့မှုကြောင့် တောင်သူ ၆၅ ဦး တစ်ဧက ငွေကျပ် ၂၅၀၀၀ နွေစပါး ဧက ၁၂၂ အတွက် ငွေကျပ် သိန်းပေါင်း ၃၀၅ သိန်းကို တောင်သူလယ်သမား ကိုယ်စားလှယ်များထံသို့ ပေးအပ်သည်။ သိန်းထွန်း (ဒီပဲယင်း)



မိုးရွာသွန်းမှုနည်းခြင်းကြောင့် စပါးကုပ်ကျိုးရောဂါများ ဖြစ်ပေါ်နေ

ကျောင်းကုန်း ဩဂုတ် ၂
ယခုအခါ မိုးလယ်ကာလ ရောက်ရှိ နေပြီဖြစ်သော်လည်း မိုးရွာသွန်းမှု နည်းခြင်းကြောင့် လတ်တလော တွင် စပါးကုပ်ကျိုးရောဂါ လက္ခဏာ များတွေ့ရှိနေကြောင်း စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနက သိရသည်။

လယ်ယာမြေများတွင် အပူ ဒဏ်ကြောင့် ရေလိုအပ်ချက်များ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ ငွေကြေး အဆင်ပြေသူများသာ ရေသွင်း စိုက်ပျိုးနိုင်သည့်အတွက် အခက် ကြုံနေကြောင်း စပါးစိုက်တောင်သူ ဦးဝင်းစိန်က ပြောသည်။

ရောဂါလက္ခဏာမှာ ပျိုးခင်းမှ အနံ့ထွက်ချိန် အရွက်၊ ပင်စည်အနံ့ များပေါ်တွင် နီညိုရောင်လွန်း ပုံသဏ္ဍာန်အကွက်များ ဖြစ်ပေါ်နေ ခြင်း၊ ရောဂါပြင်းထန်ပါက အကွက် တစ်ခုနှင့်တစ်ခု ဆက်သွားပြီး စပါး ရွက်ခြောက်သွားခြင်း၊ အနံ့အရင်း ပိုင်း ကုပ်နှင့် ရိုးတံပေါ်တွင် အနာကွက်များ ဖြစ်ပေါ်လာပြီး အနံ့ကျိုးကျသဖြင့် စပါးအတွက် နှုန်းကို သိသိသာသာ ကျဆင်းစေ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူများ

အနေဖြင့် အလေးထားဆောင်ရွက် ကြရန်လိုကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဦးထင်ကျော်ဦးက ပြော သည်။

တောင်သူတွေအနေနဲ့ ရောဂါ ခံနိုင်ရည်ရှိတဲ့ မျိုးတွေကို စိုက်ကြ ပါ။ အပင်စိပ်စိပ် စိုက်ခြင်းကို ရှောင်ပါ။ ရောဂါလက်ခံပင်ဖြစ်သော ရိုးပြတ်များနှင့် ပေါင်းများကို ရှင်းလင်းပါ။ မျိုးစေ့လူးနယ်ဆေး တစ်မျိုးမျိုးနဲ့ လူးနယ်စိုက်ပါ။ ရောဂါ ရအခင်းမှာ ပုလဲမြေဇာကို လုံးဝ မထည့်ဘဲ ပိုတက်ရုံမြေဇာထည့်ပါ။ လိုအပ်ပါက ပင်လုံးပြန်အာနိသင် ရှိတဲ့ မှိုသတ်ဆေးတွေကို အသုံးပြု ကြဖို့ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန က တိုက်တွန်းနှိုးဆော်ထားကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းကြိုင် (ပြန်/ဆက်)

ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်ရှိ နန်းစံဖူးရေထွက်ပေါက်ကြီး ရေထွက်နှုန်း လျော့နည်းမှုဖြစ်ပေါ်

လွိုင်ကော် ဩဂုတ် ၂

ကယားပြည်နယ် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် မြလဲကျေးရွာအုပ်စု ဆီးမိဆိုဒါးကျေးရွာအနီးတွင် တည်ရှိသော နန်းစံဖူးအမည်ရှိ သဘာဝရေထွက်ပေါက်ကြီးသည် ယခုနှစ်တွင် ထူးခြားစွာ ရေထွက်နှုန်းကျဆင်းလျက်ရှိသောကြောင့် ရေထွက်နှုန်း ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် ဒေသခံအချို့က ရိုးရာပူဇော်ပသဆုတောင်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း ဒေသခံအချို့၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ (ယာဝု)

အဆိုပါ နန်းစံဖူး သဘာဝရေထွက်ပေါက်ကြီးသည် ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှစတင်၍ ရေထွက်နှုန်းကျဆင်းခဲ့သောကြောင့် ယင်းရေထွက်ပေါက်အောက်ဘက်ရှိ ဆည်၊ ကန်များ ရေလျော့နည်းခြင်းကြောင့် ငါးဖမ်းမှု၊ စားရိက္ခာအတွက် စိုက်ပျိုးရေးအခက်အခဲ ဖြစ်ပေါ်ကြသည့်အပြင် ကျေးရွာအချို့အတွက် သောက်သုံးရေလည်း အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရပြီး နန်းစံဖူးရေထွက်ပေါက်ကြီး ရေထွက်နှုန်း ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာစေရန်အတွက် ဒေသခံများက ရိုးရာပူဇော်ပသဆုတောင်းမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း ဆောင်ခူလာကျေးရွာအုပ်စု ဒိုင်းလင်းအေးသာကျေးရွာ၏ ကျေးရွာတာဝန်ခံ ဦးဆောင်ရိုက်



ပြောသည်။ ယင်းနန်းစံဖူး သဘာဝရေထွက်ပေါက်ကြီးသည် ရှေးဘိုးဘွားများ၏ ပြောကြားချက်အရ နှစ်ပေါင်းများစွာ ကြာမြင့်မှတစ်ကြိမ် ရေလျော့နည်းခြင်းဖြစ်ပေါ်တတ်ကြောင်း သိရှိရပြီး လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၃၀ ခန့်က တစ်ကြိမ်နှင့် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၁၅ နှစ်ခန့်ကတစ်ကြိမ်

ရေလျော့နည်းခြင်းကြောင့်မူ မျက်မြင်ကြုံတွေ့ ခဲ့ရခြင်းဖြစ်ပြီး၊ ယင်းသို့ လျော့နည်းခြင်းကြောင့် ခရီးသည်များ ပြုလုပ် ကြစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒိုင်းလင်းအေးသာကျေးရွာ၏ ကျေးရွာ တာဝန်ခံက ပြောသည်။

ယင်းနန်းစံဖူးရေထွက်ပေါက်မှ အစပြု၍ စီးဆင်းသော နန်းစံဖူးချောင်းသည် ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် အတွင်းပြတ်သန်း စီးဆင်းသော ငွေတောင်ချောင်း၊ နန်းမယ်ခုံချောင်း အစရှိ သည့် ချောင်းငယ်၊ မြောင်းငယ်များနည်းတူ ဒီးမော့ဆိုနှင့် လွိုင်ကော်မြို့နယ်များအတွင်းရှိ လယ်မြေများကို ရေပေး ဝေရေးအတွက် အလွန်အရေးပါသည့် ရေအရင်းမြစ်ကြီး တစ်ခုဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ ယင်းနန်းစံဖူးရေထွက် ပေါက်ရေလျော့နည်းပျောက်ကွယ်မှုမရှိစေရေးအတွက် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက သက်ဆိုင်ရာနှင့် ဒေသခံ များက ရေထွက်ပတ်ဝန်းကျင်တွင် ရေထိန်းတောဖန်တီး အဖြစ် သစ်တောကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားရှိခဲ့ ကြရာ ယခုအခါ ရေထိန်းတော ဖန်တီးမှု ၁၄၂ ဧက ကျန်ရှိကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမှတ်တမ်းများအရ သိရ သည်။

ကြီးမြင့်နိုင် (လွိုင်ကော်)

ကန်ဘလူမြို့နယ်တွင် မိုးခေါင်မှုဒဏ်ကြောင့် ပြောင်းစိုက်ခင်းအချို့ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပေါ်

ကန်ဘလူ ဩဂုတ် ၂

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန်ဘလူ မြို့နယ်တွင် ဂါးထောကျေးရွာအုပ်စု အတွင်းရှိ ပြောင်းစိုက်ခင်းအချို့အား အနေဖြင့် ယခုနှစ် ဧပြီလက စတင် စိုက်ပျိုးထားသော အစေ့ထုတ် ပြောင်းပင်များသည် မိုးခေါင်မှုဒဏ်ကြောင့် ခြောက်သွေ့လာ၍ နွားစား အဖြစ်သာ ခုတ်ကျွေးနေရကြောင်း သိရသည်။ (အောက်ပုံ)



“ကျွန်တော်ဂါးထောကျေးရွာအုပ်စု ဆည်ကြီးကျေးရွာမှာ အစေ့ထုတ်ပြောင်း ၁၀ ဧက စိုက်ပျိုးထားပါတယ်။ အခု မိုးခေါင်တဲ့အတွက် ပြောင်းပင်တွေ ခြောက်သွေ့လာပါတယ်။ ပြောင်းဖူး တွေတောင် ထွက်နေပါပြီ။ အစေ့ အဆန်မအောင်တဲ့အတွက် နွားစား အဖြစ်သာ သုံးစွဲနေရပြီး လုပ်အား၊ ငွေအား၊ မျိုးစေ့ဖိုး စတုစတုရင်သို့ လယ်ယာသုံးစရိတ်တွေ ဆုံးရှုံးပါ တယ်။ မနက်ကတော့ ပြောင်းတင်း ၅၀၀ ခန့်ရပါတယ်” ဟု တောင်သူ ဦးမြင့်ဝင်းက ပြောသည်။

နောက်ကျစိုက်ပျိုးသူ ပြောင်းစိုက် တောင်သူများအနေဖြင့် အကျိုးအမြတ် ရရှိနိုင်သေးကြောင်း၊ ကန်ဘလူ မြို့နယ်တွင် အစေ့ထုတ်ပြောင်းသီးနှံ ၆၀၉၁၇ ဧက စိုက်ပျိုးပြီးကြောင်း သိရ သည်။

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုနှစ်က မိုးလို/ မိုးခေါင်မှုကြောင့် သီးနှံများ ပျက်စီး ဆုံးရှုံးမှုအတွက် ကန်ဘလူမြို့နယ် အတွင်းရှိ သီးနှံပျက်စီးသွားသောတောင်သူ များအတွက် ငွေကျပ် ၁၅၇၂၂ သိန်းကို ယခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၈ ရက် က ထောက်ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်စင်ပြီမိုး (ကန်ဘလူ)

မိုးရွာသွန်းမှုနည်းပါးသောကြောင့် စပါးခင်းများအတွင်း မြေကြီး ကွဲအက်နေ

ရေတာရှည် ဩဂုတ် ၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် ရက်ပေါင်း ၂၀ ခန့် မိုးရွာသွန်းမှု နည်းပါးခဲ့သဖြင့် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးပြီး လယ်မြေများ ပက်ကြားကွဲအက်ကာ ရေရရှိ ရေးအတွက် အဝီစိတွင်းများ တူးဖော်နေကြရသည်ကို ဒေသအနှံ့အပြား၌ မြင်တွေ့နေရသည်။

“မိုးရွာတာ အတော်ကြာနေပြီ စပါးစိုက်တာက အစောပိုင်း အခြောက် ထယ်ရေးနဲ့ ကြတံ့သွေ့က တစ်လခွဲသားလောက်ရသွားပြီ။ မိုးက တစ်ခါတလေ ရွာပေးမယ့် ရေကမပါဘူး။ နေအပူချိန် အလွန်မြင့်တော့ လယ်တွေ ပတ်ကြား ကွဲကျနေပြီ။ အခုတော့ လယ်တွေထဲမှာ အဝီစိတွင်းတွေတူးကြရတယ်။ တူးခက် တွေက ကျွဲသောင်း၊ ပစ္စည်းဖိုးက ခြောက်သွေ့နေကျ၊ အင်ဂျင်တို့၊ ပိုက်တွေ ဝယ်တာနဲ့ဆို ငွေကျပ် ခြောက်သိန်းဝန်းကျင်ကုန်တယ်”ဟု ကုန်းကြီးအုပ်စု အင်ကြင်းကုန်းကျေးရွာနေ တောင်သူ ဦးရွှေသီးက ပြောသည်။

တောင်သူများအနေဖြင့် ကိုဗစ်ကာလ စီးပွားရေးအကျပ်အတည်းဖြစ်နေချိန် ယခုကဲ့သို့ မိုးခေါင်ခြင်းကြောင့် ပေါင်းမြက်များကို လူဖြင့်နုတ်မရခြင်း ပေါင်းသတ် ဆေးများမှာလည်း ထိရောက်သောအာနိသ်မရှိဖြစ်နေရာ စပါးအထွက်နှုန်း ထိခိုက်မည်ကို တောင်သူများ စိုးရိမ်ပူပန်နေကြောင်း သိရသည်။ သန်းလွင်(ဆွာ)

မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသဖြင့် ကော့သောင်းမြို့တွင် မြေပြိုမှုနှင့် သစ်ပင်များ ကျိုးကျမှုဖြစ်ပွား

ကော့သောင်း ဩဂုတ် ၂

လေပြင်းများ တိုက်ကာ မိုးသည်း ထန်စွာ အဆက်မပြတ်ရွာသွန်းသဖြင့် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းက တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ကော့သောင်းမြို့တွင် မြေပြိုခြင်းနှင့် အပင်များ ကျိုးကျသည့် ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (ယာဝု)

ဖြစ်စဉ်တွင် အဆိုပါနေ့ မတိုင်မီ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ကာ အဆက်မပြတ် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ရာမှ ရွှေဇင် ယော်ရပ်ကွက် မြေပြိုမှုလည်း ပူးလဲ လမ်းတောင်ကုန်း တောင်စောင်းများ ပေါ် အမြင့်ပေ ၅၅၀ ခန့်မှ မြေသားထု များပြိုကျမှုဖြစ်ပွားကာ တောင်ခြေရှိ လူနေအိမ်တစ်လုံး အမိုးပေါ်သို့ ပိစိရာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး အေးမြ ကန်သာရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းဘေး တွင် အပင်များကျိုးကျကာ အိမ်အမိုး ပေါ်သို့ ပိကျသည့်ဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပွား ခဲ့ပြီး အဆောက်အအုံ အမိုးများ ပျက်စီးခဲ့၍ လူများ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိမှုမရှိကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်ဖြစ်ပွားရာ နေရာများသို့



ကော့သောင်းခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးအဖွဲ့၊ ရပ်ကွက်တာဝန်ရှိအဖွဲ့ အစည်းများ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ သဘာဝဘေးစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ဝင်များ၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့နှင့် ရပ်ကွက် ပြည်သူများ စုပေါင်းရှင်းလင်းဖယ်ရှား ခဲ့ကြပြီး ကော့သောင်းခရိုင် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန မှ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများနှင့် ရိက္ခာ ဆန်များ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြ ကြောင်း သိရသည်။ ကျော်စိုး (ကော့သောင်း)

ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဆက်လက် မြင့်တက်လျက်ရှိ

ပန်းတောင်း ဩဂုတ် ၂

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဆက်လက် မြင့်တက်လျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် မြစ်ကမ်းနံဘေး မြေနှိမ့်ကျမှုများအပြင် ပန်းတောင်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအထိ ဝင်ရောက်နေသဖြင့် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့၊ ပရဟိတအဖွဲ့များမှ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများဖွင့်ကာ ကူညီဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မြစ်ကမ်းနံဘေးမြေနှိမ့်ကျမှုများသို့ ဝင်ရောက် နေရာမှ ယခုအခါတွင် ပန်းတောင်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များဖြစ်သော ကြခတ် ရပ်ကွက်၊ ဝန်လိုရပ်ကွက်၊ စည်သာရပ်ကွက်၊ ဖောင်းကန်ရပ်ကွက်များပါ ဝင်ရောက်နေပြီး မြစ်ကိုင်းကျေးရွာ၊ ပဲကြီးအင်းကျေးရွာ၊ တောင်ဘေးကျေးရွာ၊ သောင်ကြီးကျေးရွာ၊ ဂျင်းရဲကျွန်းကျေးရွာ၊ အောင်မင်္ဂလာကျေးရွာများပါ ဆက်လက်ဝင်ရောက်လျက်ရှိသည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေ ဆက်လက်ဝင်ရောက်မှုများကြောင့် ထုံးဘိုကျေးရွာ တွင် နယ်မြေတပ်မတော်သားများ၊ ခဲရတပ်ဖွဲ့၊ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ပရဟိတအဖွဲ့များမှ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော ကယ်ဆယ်ရေးစခန်း များသို့ ပြောင်းရွှေ့ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်ခင်ခင်သန်းသစ်ကလည်း စည်သာရပ်ကွက်၊ ဝန်လိုရပ်ကွက်၊ ထုံးဘိုကျေးရွာ များသို့ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ လိုက်လံကူညီ ပံ့ပိုးပေးလျက်ရှိသည်။

ဧရာဝတီမြစ်ရေဝင်ရောက်မှုသည် ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ နှစ်စဉ်မြေပြို သည့်အခြေအနေလောက်သာ ရှိသေးသော်လည်း ယနေ့တိုင် ဆက်လက် မြင့်တက်လျက်ရှိသဖြင့် ယခုနှစ်တွင် ရေကြီးနိုင်ကြောင်း ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။

အောင်မြင့် (ပန်းတောင်း)

ကလေး၊ သီပေါ၊ ကျောက်မဲနှင့် သိန္နီမြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည်

ကားလမ်း နန်းအွန်တံတားအနီးတွင် ခွန်စံသိန်း(ခ)တရွှေ မောင်းနှင်ပြီး ထွန်းငွေ လိုက်ပါလာသည့် Caldina အမျိုးအစား မော်တော်ယာဉ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ယာဉ်အတွင်းမှ

ဘိန်းစိမ်း ၂၄ ကီလို၊ လက်ကိုင်ဖုန်း တစ်လုံးတို့ကို လည်းကောင်း။

အလားတူ ယင်းနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် သီပေါမြို့နယ် အိုရီယမ်တယ် တိုးဂိတ်အနီး မူဆယ်-မန္တလေးသွား ကားလမ်းတွင် သန့်ဇင်(ခ)ဗေကြီး မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွေးသွပ် ဆေးပြား ၂၁၉၀ ကို လည်းကောင်း။

ထို့အတူ ယင်းနေ့ ညနေ ၆ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီး နှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ သည် ကျောက်မဲမြို့နယ် အိုရီယမ် တယ် တိုးဂိတ်အနီး မူဆယ်-မန္တလေး သွားကားလမ်းတွင် သူရအောင် မောင်းနှင်လာသည့် Toyota Fielder အမျိုးအစား ခရီးသည်တင်မော်တော် ယာဉ်ကို ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ

ရူးသွပ်ဆေးပြား ၂၀၀၀၊ လက်ကိုင် ဖုန်း နှစ်လုံး၊ မြန်မာငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ တို့ကို လည်းကောင်း။

အလားတူ ထိုနေ့ နံနက် ၉ နာရီ တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်း ရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် သိန္နီမြို့နယ် နားဆော့ကျေးရွာအုပ်စု စံလောင်းကျေးရွာနေ မခေါင်နေအင်္ဂါ နေအိမ်ကိုရှာဖွေရာ ၎င်းနှင့်အတူ နောင်လွမ်းအားတွေ့ရှိပြီး နေအိမ် ခြံဝင်းအတွင်းနှင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦး ထံက ဘိန်းဖြူ သူညု ဒသမ ၁၃၂ ကီလို၊ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၂၆၅၅ ပြား၊ လက်ကိုင်ဖုန်းတစ်လုံးတို့ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲ စေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေ အရ အရေးယူထားကြောင်း သိရ သည်။

ရဲပြန်ကြား



နောင်လွမ်းနှင့် မခေါင်နေအင်္ဂါ တို့အား ဖမ်းဆီးရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများနှင့် အတူတွေ့ရစဉ်။

တနင်္သာရီမြို့နယ် ဘန်ကြုတ်ဒေသတွင် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဘိန်းစာပင်များ မီးရှို့ဖျက်ဆီး

ထားဝယ် ဩဂုတ် ၂

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တနင်္သာရီမြို့နယ် ဘန်ကြုတ်ဒေသတွင် ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြိတ်ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကျော်မျိုးမြင့် ဦးစီး၍ တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အဖွဲ့ အစည်းများ၊ KNU ငြိမ်းချမ်းရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ ပါဝင်သည့် အဖွဲ့သည် မူးယစ်ဆေးဝါးဘိန်းစာပင်များ ပေါက်ရောက်လျက်ရှိသည့် မြေနေရာ ၁၅ ဧကခန့်ရှိ ဘိန်းစာပင် ၁၅၀၀၀၊ ဘိန်းစာရွက်အစုံ အလေးချိန် ၁၅၀၀၀ ကီလိုဂရမ်ခန့်အား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (အောက်ပုံ)

ရဲပြန်ကြား



လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်နှင့် လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ်တို့တွင် လက်ကိုင်ဖုန်း လုယက်မှုကျူးလွန်သူများကို ဖမ်းဆီးရမိ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၂
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၏ ညွှန်ကြားချက်နှင့်အညီ မြောက်ပိုင်း ခရိုင်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးက ကြီးကြပ်၍ ခရိုင်မှူးခင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနစုမှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များ၊ လှိုင်သာယာ (အနောက် ပိုင်း)မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင် များနှင့် သောင်ကြီးနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင် ၂၁ ရက်က လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း)မြို့နယ် အတွင်း ခိုး၊ ဆိုး၊ လှူ၊ နှိုက် သတင်း များ စုံစမ်းဆောင်ရွက်နေစဉ် လုယက် မှုများကျူးလွန်ထားကြောင်း ကြိုတင် သတင်းရရှိထားသူ ကျော်ဖြိုးသူကို (၁၁)ရပ်ကွက် ပဲခူးလမ်းမပေါ်၌ တွေ့ရှိစစ်ဆေးရာ ၎င်းကိုင်ဆောင် ထားသော Redmi အမျိုးအစား ဖုန်းတစ်လုံးနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုင်ဆိုင် ကြောင်း အထောက်အထား တစ်စုံ

တစ်ရာ ပြောဆိုပြသနိုင်မှုမရှိသဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။
ဖမ်းဆီးရမိသူ ကျော်ဖြိုးသူကို အခြားပြစ်မှုများကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းရှိ/မရှိ စစ်ဆေးခဲ့ရာ ၎င်းသည် သူငယ်ချင်း ဖြစ်သူ ဇင်ထွန်းအောင်နှင့်အတူ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ဇွန်လအထိ လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် နှင့် လှိုင်သာယာ(အနောက်ပိုင်း) မြို့နယ်တို့အတွင်း ဆိုင်ကယ်ဖြင့် လှည့်လည်သွားလာ၍ ခရီးသွား ပြည်သူများထံမှ လက်ကိုင်ဖုန်း အမျိုးမျိုး ၁၆ လုံးကို လုယူခဲ့ကြောင်း နှင့် လုယူရရှိသည့် လက်ကိုင်ဖုန်း များကို လှိုင်သာယာ(အရှေ့ပိုင်း) မြို့နယ် (၈)ရပ်ကွက်နေ ဖြိုးခန့်(ခ) ဖြိုးဖြိုးက လက်ခံဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း ထပ်မံစစ်ဆေး ပေါ်ပေါက်သဖြင့် ပူးပေါင်းပါဝင်သူ ဇင်ထွန်းအောင်နှင့်

လက်ကိုင် ဖုန်းများ လက်ခံဝယ်ယူသူ ဖြိုးခန့်(ခ)ဖြိုးဖြိုးတို့ နှစ်ဦးကို အမှုဖြင့် အတည်ပြု ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။

သက်သေခံပစ္စည်း လက်ကိုင် ဖုန်းအမျိုးမျိုး ၁၆ လုံးကို ပြန်လည်

သိမ်းဆည်းရရှိပြီးဖြစ်၍ ပြစ်မှု ကျူးလွန်သူ ကျော်ဖြိုးသူပါ သုံးဦးကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား



ရေပူနှင့်မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းများတွင် တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့တွင် ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် မန္တလေး-မူဆယ်ပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီး တစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် ပို့ကုန် ၃၆၇ စီး၊ သွင်းကုန်အစီး ၃၂၀၊ ရန်ကုန်- မြဝတီလမ်းမကြီးတစ်လျှောက် ကုန်သွယ်မှုယာဉ် သွင်းကုန် ၁၃၂ စီး ကုန်စည် များ သယ်ယူပို့ဆောင်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ စစ်ဆေးရေးစခန်းများက တင်သွင်း၊တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများအား စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းမှ တားဆီးမှုတစ်ခု ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် သန်း ၂၀ တန်ဖိုးရှိ တရားဝင်အထောက်အထားမရှိသည့် လိုင်စင်မဲ့ Toyota Wish ယာဉ်တစ်စီး ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကမ္ဘာ့ပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင် လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် မုတ်သုံလေ အားကောင်းရာမှ အားအလွန်ကောင်း နေပြီး ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် မုတ်သုံလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေ သည်။ မိုး/ဇလ

နောင်ချိုဉ် ဆိုင်ကယ်ခိုးမှု ကျူးလွန်သူတစ်ဦး ဖမ်းဆီးရမိ

နောင်ချို ဩဂုတ် ၂
ရမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး ရဲမြင့်အောင်ဦးစီးသော နယ်ထိန်း ဒုရဲအုပ်လှိုင်မင်းသန်းနှင့် နယ်မြေခံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များ ပျောက်ဆုံး မှုနှင့် ပတ်သက်၍ စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိရာ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်က နောင်ချိုမြို့နယ် ဂုတ်တွင်းတံတားရံကင်းရှေ့အရောက်တွင် မသင်္ကာဖွယ်ဆိုင်ကယ်စီးနင်းလာသူတစ်ဦး တွေ့ရ သည်။

အဆိုပါ ဆိုင်ကယ်စီးလာသူ အမျိုးသားအား ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ ၎င်းစီးနင်းလာသော ဆိုင်ကယ်မှာ ကျောက်မဲမြို့နယ် နမ့်ထုံရပ်ကွက်(၂)နေ ဖုန်းပြုပြင်ရေးလုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သူ စိုင်းဟိန်းထွဋ် (ခ)အတီးလေး၏ ပျောက်ဆုံးသွားသောဆိုင်ကယ်ဖြစ်နေသဖြင့် ဆိုင်ကယ် ခိုးယူမောင်းနှင်ထွက်ပြေးသွားသော မိုးကုတ်မြို့ ရွှံ့ပန်းရပ်နေ အောင်မြတ်ကျော်အား ကျောက်မဲ မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

စိုင်း(သီပေါ)

အမုန်းစကားမပြောရ။

တစ်ပါးသူ၏ လူမျိုး၊ နိုင်ငံ၊ ဘာသာရေး၊ ဒေသ၊ ကျား/မ လိင်ကွဲပြားမှု၊ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ ခံယူမှု၊ မသန်စွမ်းသူများနှင့် နာတာရှည်ရောဂါဖြင့် ကျန်းမာရေးချို့တဲ့နေသူများကို အကြောင်းမဲ့ဖြစ်စေ၊ ထိခိုက်နာကျင်စေလိုသောကြောင့်ဖြစ်စေ တိုက်ရိုက်တိုက်ခိုက်သော အမုန်းစကားများကို Facebook မှ ပယ်ဖျက်ပါသည်။

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ မဲလ်ဘုန်းမြို့တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် ကန့်သတ်ချိန်အတွင်းအပြင်မထွက်ရ အမိန့်ထုတ်

မဲလ်ဘုန်း ဩဂုတ် ၂ ဩစတြေးလျနိုင်ငံရှိ ဒုတိယအကြီးဆုံး မြို့ဖြစ်သည့် မဲလ်ဘုန်းတွင် ဩဂုတ် ၂ ရက်က တစ်ညလုံး အပြင်မထွက်ရ အမိန့် ထုတ်ထားပြီး လူများကိုလည်း နေအိမ်မှ ငါးကီလိုမီတာထက် ကျော် လွန်ပြီး သွားခွင့်မပြုခဲ့ပေ။ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက် ခံရသူ ရာနှင့်ချီပြီး တွေ့ရှိနေသည့်အတွက် ကူးစက်မှုနှုန်း လျော့ချရန်ရည်ရွယ်ပြီး ယခုလို အမိန့် ထုတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အတွက် မဲလ်ဘုန်းမြို့ကို စက်တင်ဘာ ၁၃ ရက်မတိုင်မီအချိန်အထိ အဆင့် လေးကန့်သတ်ချက်များနှင့် ထားရှိ မည်ဟု ကြေညာခဲ့သည်။ ပြည်သူများသည် ည ၈ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီအထိ အပြင်ထွက်ခွင့် ရ မည်မဟုတ်ပေ။ ယင်းအမိန့်သည် သီတင်းပတ်ခြောက်ပတ်ကြာမြင့်မည် ဖြစ်ပြီး မရှိမဖြစ်လုပ်ကိုင်ရမည့် လုပ်ငန်းများနှင့် အရေးပေါ်ပြုစုကုသ မှုခံယူရန်ရှိသူများကိုမူ ယင်းကန့်သတ် ချိန်အတွင်း သွားလာခွင့်ပြုထား ကြောင်း သိရသည်။

လုပ်ရန် ကန့်သတ်ခံရမည်ဖြစ်ပြီး ဩဂုတ် ၂ ရက်မှ စတင်ကာပြည်သူများ သည် နေအိမ်မှ ငါးကီလိုမီတာ ထက် ပိုပြီးသွားလာခွင့်ရမည် မဟုတ် ပေ။ အိမ်ထောင်စု တစ်စုလျှင် တစ်ဦးသာ နေ့စဉ်မရှိမဖြစ်လိုအပ် သည့် ပစ္စည်းများကို ဝယ်ယူခွင့်ရှိမည် ဖြစ်ပြီး ကျောင်းများနှင့်တက္ကသိုလ် အများစုသည် အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် သင်ကြားမှုကို ပြန်လည်စတင်မည် ဖြစ်သည်။



ဈေးဝယ်ရန် တန်းစီစောင့်ဆိုင်းနေကြသည့် ဩစတြေးလျပြည်သူများကို တွေ့ရစဉ်။



မျက်နှာအကာအကွယ်ဝတ်ဆင်ထားကြသည့် မက္ကဆီကို ပြည်သူများကို တွေ့ရစဉ်။

လက်တင်အမေရိကနှင့် ကာရောဘီယံတို့တွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၀၀၀၀ ကျော်လွန်လာ

ဩဂုတ် ၉ လိုင် ၂ လက်တင်အမေရိကနှင့် ကာရောဘီယံ တို့တွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၀၀၀၀ ကျော်လွန်လာပြီး သေဆုံးသူ များထဲမှ သုံးပုံပုံ တစ်ပုံမှာ ဘရာဇီး နှင့်မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတို့မှ ဖြစ်ကြောင်း ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် အစိုးရအရာရှိ များ၏ ထုတ်ပြန်ချက်များအပေါ် အေအက်ဖ်ပီ၏ တွက်ချက်မှုအရ သိရသည်။

စာရင်းမှာ နှစ်ဆတိုးလာခြင်းဖြစ် သည်။ လက်တင်အမေရိကသည် ဥရောပပြီးလျှင် ကိုဗစ် -၁၉ ရိုက်ခတ်မှု ကို ဒုတိယအများဆုံးခံရသည့်ဒေသ လည်း ဖြစ်သည်။ ဥရောပတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၀၀၄၅၅ ဦးရှိပြီး ကူးစက် ခံရသူ ၃၀၈၉၃၂၂ ဦးရှိသည်။ အမေရိ ကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် ကနေဒါတို့မှာ တတိယနေရာတွင် ရပ်တည်လျက် ရှိသည်။

ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှုနှုန်းကို လူဦး ရေနှင့်အချိုးချကြည့်လျှင် ဒေသတွင်း တွင် ဝီရိုးမှာ ထိပ်ဆုံးမှရှိနေပြီး ယင်းနောက်တွင် ချီလီ၊ ဘရာဇီး၊ မက္ကဆီကိုနှင့် ပနားမားနိုင်ငံတို့က အသီးသီး ရပ်တည်နေကြသည်။ ဒေသတွင်း အာဏာပိုင်များနှင့် ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ကြီး၏ သတင်း အချက်အလက်များကို ယူကာ အေအက်ဖ်ပီက စုစည်းထားခြင်းဖြစ် သည်။

လက်တင်အမေရိကနှင့် ကာရောဘီယံတို့တွင် သေဆုံးမှုစာရင်းမှာ ၂၀၀၂၂ ဦးရှိပြီး စုစုပေါင်းကူးစက် ခံရသူအရေအတွက်မှာ ၄၉၁၉၀၅၄ ဦး ရှိသည်။

တစ်လအတွင်းပင် သေဆုံးသူ ချီလီနိုင်ငံတို့ပင်ဖြစ်သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုပြင်းထန်နေသည့် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်အနီးသို့ အပူပိုင်းမုန်တိုင်း အိဆာအက်စ် ချဉ်းကပ်လာ

ဖလော်ရီဒါ ဩဂုတ် ၂ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုကို ရင်ဆိုင်နေရသည့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်အနီးသို့ အပူပိုင်းမုန်တိုင်း အိဆာအက်စ်ဝင်ရောက်လာဖွယ်ရှိသည့် အတွက် ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် မုန်တိုင်းအန္တရာယ်ကို ရင်ဆိုင်နိုင်ရန်ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွက် ကိုးခုမြောက် မုန်တိုင်းဖြစ်သည့် မုန်တိုင်း အိဆာအက်စ်သည် တက္ကနီဆွစ်နိုင်ငံကို ကျန်းစု နှင့် ဘာဟားမားစ်တို့တွင် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးနောက် ဟာရီကန်း မုန်တိုင်းအဖြစ်မှ အပူပိုင်းမုန်တိုင်းအဆင့်သို့ အားနည်း ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် မုန်တိုင်း၏အားလျော့လာမှုကို လျှော့ မတွက်ကြရန် ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ရွန်ဒီ ဆန်တစ်က ဒေသခံပြည်သူများအား သတိပေးထားသည်။

ပြည်နယ်အာဏာပိုင်များက မုန်တိုင်းဒဏ်ခံ အမိုးအကာ အဆောက်အအုံများကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကမ်းခြေများနှင့် ပန်းခြံများကို ပိတ်ထားကြောင်း သိရသည်။ ဖလော်ရီဒါပြည်နယ်သည် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုပြင်းထန်သည့် ပြည်နယ် များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရသူ အရေ အတွက် စုစုပေါင်း ၄၈၀၀၀ ကျော်ရှိပြီဖြစ်ကာ ကယ်လီ ဖိုးနီးယားပြည်နယ်ပြီးလျှင် ရောဂါကူးစက်ဖြစ်ပွားမှုနှုန်း ဒုတိယအများဆုံးပြည်နယ်ဖြစ်သည်။ မုန်တိုင်းအန္တရာယ်ကြောင့် လက်တင်အမေရိကန် ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ စစ်ဆေးသည့်ဌာနများကို ယာယီပိတ်ထားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေအက်ဖ်ပီ

တောင်အာဖရိကတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူ ၅၀၀၀၀ ကျော်ရှိလာ

ကိပ်တောင်း ဩဂုတ် ၂ တောင်အာဖရိကတွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၅၀၃၂၉၀ ရှိလာသည်ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ တောင်အာဖရိကမှာ အာဖရိကတွင် ကိုဗစ် -၁၉ အဆိုးဆုံးဒဏ်ခံနေရသည့်နိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။ အာဖရိက တိုက်တွင် တောင်အာဖရိကနိုင်ငံမှာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်မှု ဖြစ်ပွားရာ ဗဟိုချက်မနေရာဖြစ်နေပြီး အာဖရိကရှိ ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ လေးပုံတစ်ပုံမှာ တောင်အာဖရိကမှ ဖြစ်သည်။

ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် တောင်အာဖရိက၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက်မှာ သန်းတစ်ဝက်နီးပါးရှိလာပြီ ဟု ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဇာဝီလီမဆိုက်က သတင်း ထုတ်ပြန်သည်။ တောင်အာဖရိက၏ အာဏာပိုင်များနှင့် ဖြစ် သည့် ဂေါက်တန်ပြည်နယ်တွင် ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်မှု

အများဆုံး ဖြစ်နေသည်။ နိုင်ငံအတွင်း စုစုပေါင်းသေဆုံးသူ ၈၁၅၃ ဦးရှိပြီး ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့်သေဆုံးသူမှာ များပြားလာသည်ဟု တရားဝင် မှတ်တမ်းတင်ထားသည်။ တောင်အာဖရိကတွင် လူသေဆုံးမှုနှုန်းမှာ ၁ ဒသမ ၆ ရာခိုင်နှုန်းသာရှိသည့် အတွက် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာပျမ်းမျှနှုန်းထက် နည်းပါး သည်ဟု သမ္မတ စီရယ်ရစ်မာဖိုးဆာက ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ တောင်အာဖရိကသည် တစ်ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကိုဗစ် -၁၉ ကူးစက်မှုတွင် ပဉ္စမမြောက် ကူးစက်မှုအမြင့် ဆုံးနိုင်ငံလည်းဖြစ်သည်။ တောင်အာဖရိကသည် ဆေးစစ် မှုများကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်လုပ်ဆောင်နေပြီး မတ်လ အတွင်းကိုဗစ် -၁၉ စတင်တွေ့ရှိချိန်မှစတင်ကာ လူပေါင်း သုံးသန်းကျော်ကို ဆေးစစ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



တောင်အာဖရိကတွင် ကုသမှုခံယူနေကြသည့် ကိုဗစ် - ၁၉ လူနာများကို တွေ့ရစဉ်။

အစားအစာဖူလုံရေးအတွက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သို့ ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ဒေါ်လာ ၂၀၂၀ သန်းကူညီ

ဒါကာ ဩဂုတ် ၂ ကမ္ဘာ့ဘဏ်ဘုတ်အဖွဲ့၏ အမူဆောင် အရာရှိချုပ်က အစားအစာဖူလုံ ရေးအတွက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်သို့ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂၀၂၀ သန်း အကူ အညီပေးရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့သည်ဟု သိရသည်။ ခေတ်သစ် အစားအသောက် သို့လှောင်ရေး စီမံကိန်းအတွက် အစားအသောက်သို့လှောင်မှု ပိုမို လုပ်ဆောင်လာနိုင်ရန် ခွင့်ပြုပေးခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ၏ အမျိုးသားဆန်သိုလှောင်မှုမှာ တန် ၅၃၅၅၀၀ အထိရှိပြီး အိမ်ထောင်စု ၄ ဒသမ ၅ သန်းအတွက် ထောက်ပံ့ပေး နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါစီမံကိန်းသည် မကြာ ခဏအထိလှိုင် မုန်တိုင်းဒဏ်ခံလေ့ ရှိသည့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုဖြစ်သော အစား အစာဖူလုံမှုမရှိခြင်းကို ကူညီပေးခြင်း ပင်ဖြစ်သည်ဟု ပြောသည်။ ခရိုင် ရှစ်ခုရှိ ဆန်နှင့်ဂျုံ သိုလှောင် ရေးအဆောက်အအုံရှစ်ခု တည် ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းအတွက် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ကမ္ဘာ့ဘဏ်က ပြောသည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံတွင် လူဦးရေ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းမှာ ကျေးလက်ဒေသ များတွင် နေထိုင်သူများဖြစ်ကြပြီး ရာသီဥတု ဖောက်ပြန်ပြောင်းလဲမှု ကြောင့် ဒေသနေပြည်သူများ၏

လူမှု နေထိုင်မှုဘဝနှင့် အစားအစာ ဖူလုံရေးအတွက် ခြိမ်းခြောက်မှုများ ဖြစ်နေသည်ဟု ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် ဘူတန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့ဘဏ် ဒေသတွင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်သူ ဗိဟာမက် အနစ်က ပြောသည်။ ယခုစီမံကိန်းကြောင့် အများ ပြည်သူသုံး ဆန်သိုလှောင်ရေး အဆောက်အအုံများတွင် ဆန်စပါး ဆုံးရှုံးမှုကို ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ လျှော့ချပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အာဟာရ တန်ဖိုးကိုလည်း လက်ရှိအချိန် တွင် ခြောက်လသာထိန်းသိမ်းထား နိုင်ရာမှ နှစ်နှစ်အထိ ထိန်းသိမ်းထား နိုင်မည်ဟု ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ပါဝင် သည်။

ဆင်ပွား

နှာခေါင်းစည်းများ တစ်ဆင့်ပြန်ရောင်းခြင်းကို ဂျပန်ပိတ်ပင်တော့မည်မဟုတ်

တိုကျို ဩဂုတ် ၂

ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါကျရောက်မှုကာလအတွင်း ဂျပန် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် နှာခေါင်းစည်းမလုံလောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေကို ဖြေရှင်းရန် ထုတ်လုပ်သူ များက ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုကို အရှိန်မြှင့် လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ ချိန်တွင် နှာခေါင်းစည်းများနှင့် လက်သန့်ဆေးရည်များ တစ်ဆင့်ပြန်လည်ရောင်းချမှုအား ပိတ်ပင်ထားမှုကို ဖယ်ရှား တော့မည်ဖြစ်ကြောင်း ဂျပန်အစိုးရက ပြောကြားခဲ့သည်။

မှုကို ယခုလအတွင်း ဖယ်ရှားမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း သိရသည်။ သို့ရာတွင် ပိတ်ပင်မှုမျှော်လင့်မည့်နေ့ရက် အတိအကျကို အသေးစိတ်ဖော်ပြထားခြင်း မရှိသေးပေ။ ထို့ပြင် ဂျပန်အစိုးရသည် ဘိုးဘွားစောင့်ရှောက်ရေး ဂေဟာများနှင့် အခြားရောဂါကူးစက်မှုပြင်းထန်သည့် နေရာများဆီသို့ နောက်ထပ်အဝတ်နှာခေါင်းစည်း သန်း ၈၀ ပေးပို့မည့် အစီအစဉ်ကို ပယ်ဖျက်လျက်ရှိကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ခတ်ဆုနိုဘူကတို့က ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဝေဖန်သူများက အစိုးရ၏နှာခေါင်းစည်းပြန်ဝေမှုကို အခွန်ထမ်းပြည်သူများ၏ ငွေများကိုဖြုန်းတီးနေသည့် လုပ်ဆောင်ချက်အဖြစ် ဝေဖန်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အင်နိုအိတ်ချီက



ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်ဒိုအဘေးနှာခေါင်းစည်းတစ်ဆင့်ထားသည့် ရုပ်ပုံပါ တီရှပ်များရောင်းချနေစဉ်။

အာဖဂန်အစိုးရနှင့်တာလီဘန်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့များအကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှု နောက်ဆုံးရက်အထိ ကျိုးပေါက်ခြင်းမရှိဘဲတည်ငြိမ်နေ

ကဘူးလ် ဩဂုတ် ၂

အာဖဂန်အစိုးရနှင့် တာလီဘန် စစ်သွေးကြွအဖွဲ့တို့ကြား ခဲယဉ်းစွာ သဘောတူညီမှုရရှိထားသည့် အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေးသည် နောက်ဆုံးနေ့ ဖြစ်သည့် ဩဂုတ် ၂ ရက်အထိ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ချိုးဖောက်မှု များမရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အာဖဂန်အစိုးရသည် ငြိမ်းချမ်း ရေးကို ဆောင်ကြဉ်းနိုင်မည့် ဆွေးနွေး ပွဲများ နီးစပ်လာစေရန် ကြိုးပမ်းမှု တစ်ရပ်အနေဖြင့် တာလီဘန် အကျဉ်းသားများကို ရာနှင့်ချီလွှတ် ပေးခဲ့သည်။

အစ္စလာမ် ဘာသာဝင်တို့၏ အထိမ်းအမှတ်အိမ်နေ့ဖြစ်သည့် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်မှစတင်ကာ အာဖဂန်အစိုးရနှင့် တာလီဘန်တို့အကြား အပစ်အခတ် ရပ်စဲမှုစတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သုံးရက် မြောက်နေ့အထိ နှစ်ဖက်စလုံးမှ အကြီးစား ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများ ထွက်ပေါ်လာခြင်းမရှိဘဲ အာဖဂန် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ထူးခြားစွာတည်ငြိမ် လျက်ရှိကြောင်း မီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။

အာဖဂန်သမ္မတ အင်ရှရက်ဖင်ဂါနီ နှင့် တာလီဘန်စစ်သွေးကြွအဖွဲ့ နှစ်ဖက်စလုံးက အိမ်နေ့ပြီးဆုံးပြီး



အာဖဂန်အစိုးရက လွှတ်ပေးလိုက်သည့် တာလီဘန်အကျဉ်းသားများ ပျော်ရွှင်စွာဝိုင်းဖွဲ့စားသောက်နေစဉ်။

နောက်ပိုင်း ကာလအတန်ကြာအောင် နေ့စဉ်နေ့ကြန့်ကြာနေခဲ့သည့် ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးမှုများကို ဖြောင့်ဖြောင့် တန်းတန်း ပြန်လည်လုပ်ဆောင် လိုသည့် သဘောထားကို ဖော်ပြခဲ့ ကြသည်။

အစိုးရနှင့်တာလီဘန်တို့အကြား ယခုတစ်ကြိမ်အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူညီမှုသည် ခါတိုင်းနှင့်မတူ တစ်ဖက်ခြားနေသကဲ့သို့ ခံစားရပြီး ပန်းခြံများတွင် လူများဖြင့် ပြည့်နှက် နေကာ နိုင်ငံအတွင်း နှစ်ပေါင်း ၄၀

ကြာအောင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် စစ်ပွဲကို မေ့ပျောက်လုနီးနီး ဖြစ်သွားကြောင်း အာဖဂန်အရှေ့ပိုင်း ဂျာလာလာဘတ် ဖြို့မှ ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ပြော ကြားခဲ့သည်။

အေအက်ဖ်ပီ

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဥတာပရာဒေရှ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးတစ်ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဩဂုတ် ၂

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဥတာပရာဒေရှ်ပြည်နယ်ရှိ ဝန်ကြီးတစ်ဦးဖြစ်သည့် ကာမယ်လ်ရာနီသည် ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခံရမှုကြောင့် သေဆုံးသွားကြောင်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ဝန်ကြီး ကာမယ်လ်ရာနီသည် ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ခံခဲ့ရပြီးနောက် လက်ခနောင်းဖြူရှိ ဆေးရုံတစ်ရုံတွင် ဆေးကုသမှုခံယူနေစဉ် သေဆုံးခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ ကာမယ်လ်သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကြောင့် သေဆုံးရသည့် ပထမဆုံးသော အကြီးတန်း နိုင်ငံရေးသမားတစ်ဦး လည်းဖြစ်သည်။

အသက် ၆၂ နှစ်ရှိပြီဖြစ်သည့် ကာမယ်လ်သည် ဇူလိုင် ၁၈ ရက်က ကိုဗစ်- ၁၉ ကူးစက်ခံထားရကြောင်း စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ဥတာပရာဒေရှ် အစိုးရအဖွဲ့တွင် နည်းပညာဆိုင်ရာ ပညာရေးဝန်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင် ခဲ့သည်။

ဥတာပရာဒေရှ်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ယိုဂီ အဒစ်ရာနတ်က ကာမယ်လ် သေဆုံးခဲ့မှုအတွက် ဝမ်းနည်းပူဆွေးကြောင်းနှင့် ပြည်နယ်၏ တာဝန်ကျေပွန် သည့် နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်တစ်ဦးကို ဆုံးရှုံးလိုက်ရကြောင်း သတင်းစကား ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဆင်ပွား



အိန္ဒိယပြည်သူများ နှာခေါင်းစည်းတစ်ဆင့်ထားသွားလာနေစဉ်။



ဟောင်ကောင်၌ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက ကိုဗစ် - ၁၉ လူနာတစ်ဦးကို ရွှေ့ပြောင်းနေစဉ်။

ဟောင်ကောင်၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ဖြစ်ပွားသူ ၁၁၅ ဦးထပ်တိုး

ဟောင်ကောင် ဩဂုတ် ၂

ဟောင်ကောင်၌ ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ကိုဗစ် - ၁၉ ထပ်မံကူးစက်ခံရသူ ၁၁၅ ဦး စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ကြောင်း ဟောင်ကောင် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကာကွယ်ရေးဌာနက သတင်းထုတ် ပြန်ခဲ့သည်။

ရောဂါထပ်မံ ကူးစက်ခံရသူ အရေအတွက် ၁၀၀ ကျော်ကို တွေ့ရှိရ သည်မှာ ၁၂ ရက်ဆက်တိုက်ရှိပြီ ဖြစ်ပြီး ရောဂါထပ်မံကူးစက်ခံရသူများ အားလုံးမှာ ပြည်တွင်း၌ ကူးစက်ဖြစ် ပွားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ ဟောင်ကောင်၌ ကိုဗစ် - ၁၉ ကူးစက်ဖြစ်ပွားသူ အရေ

အတွက်စုစုပေါင်းမှာ ၃၅၁၁ ဦးရှိလာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၁၁၅ ဦးအနက် ၇၉ ဦးမှာ ယခင်က ရောဂါကူးစက်ခံခဲ့ရသည့် လူနာများ နှင့်ဆက်နွယ်သည့် ကူးစက်ဖြစ်ပွား မှုများဖြစ်ပြီး ကျန် ၃၆ ဦးမှာ မည်သည့် နေရာမှ မည်သို့ကူးစက်ခံလာခဲ့ရ သည်ကို မသိရှိရသေးကြောင်း ကူးစက်ရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုဆိုင်ရာ ဌာနခွဲ အကြီးအကဲ ချောင်ရုပ်ခွမ်က ဇူလိုင် ၂ ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဩဂုတ် ၂ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်

ခံရမှုမှ ပြန်လည်သက်သာလာပြီး ဆေးရုံမှ ပြန်ဆင်းလာသူ ၁၉၅၉ ဦး ရှိပြီး ဆေးရုံတက်ကုသမှုခံယူနေသူ အရေအတွက်မှာ ၁၁၀၇ ဦးရှိကြောင်း နှင့် ၃၄ ဦးမှာ အရေးပေါ်ကုသမှုခံယူ လျက်ရှိကာ ၇၁ ဦးမှာ ရောဂါပြင်းထန် ပြီး အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရ ကြောင်း ဟောင်ကောင်ဆေးရုံများ အာဏာပိုင်အဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ် ဆာရာဟိုက ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် သေဆုံးသူ အရေအတွက်မှာ ၃၄ ဦးအထိ ရှိလာ ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ပွား

ပထမဆုံးကာကွယ်ဆေးဖြန့်ဝေသူဖြစ်လာတော့မယ့် ရုရှား

ကလျာမိုးမြင့်

ရုရှားနိုင်ငံမှာ ကျန်းမာရေးအာဏာပိုင်တွေက လာမယ့်အောက်တိုဘာလထဲမှာ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကို တိုက်ထုတ်နိုင်ရေးအတွက် လူထုအတွင်း ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးခြင်းကို စတင်လုပ်ဆောင်ဖို့ ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုတွေပြုလုပ်နေပြီလို့ ရုရှားကျန်းမာရေးဝန်ကြီး မစ်ခ်ဟေးလ်မူရက်ရှီကိုက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးခြင်းကို စတင်လုပ်ဆောင်ပြီဆိုတဲ့အခါမှာ ကာကွယ်ဆေးကို ပထမဆုံးလက်ခံရရှိမယ့်သူတွေကတော့ ဆရာဝန်တွေနဲ့ ကျောင်းဆရာ၊ ဆရာမတွေဖြစ်လိမ့်မယ်လို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးရဲ့ ပြောကြားချက်ကို ရုရှားသတင်းမီဒီယာတွေက ဖော်ပြကြပါတယ်။

ချဉ်းကပ်မှုမြန်ဆန်လွန်း

ရုရှားနိုင်ငံက ပထမဆုံး တီထွင်ထုတ်လုပ်လိုက်တဲ့ ကာကွယ်ဆေးကို ယခုလမှာ စည်းကမ်းကြပ်မတ်ရေး အဖွဲ့တွေက ခွင့်ပြုချက်ပေးတော့မှာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သတင်းရင်းမြစ်တချို့က ဖော်ပြနေပါတယ်။ သို့သော်လည်း ကျွမ်းကျင်သူပညာရှင်တချို့ကတော့ ရုရှားရဲ့ ကာကွယ်ဆေးဖော်စပ်တဲ့ ချဉ်းကပ်မှုက မြန်ဆန်လွန်းတယ်ဆိုပြီး စိတ်မချရမှာကို စိုးရိမ်ပူပန်နေကြပါတယ်။

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်းမှာပဲ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ကူးစက်ရောဂါဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူအဖွဲ့အစည်းအတိုင်းတို့က ရုရှားနဲ့ တရုတ်နိုင်ငံတို့ဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို အမှန်တကယ်စမ်းသပ်မှုတွေ လုပ်ဆောင်နေတယ်လို့ ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ တခြားနိုင်ငံတွေနည်းတူ မိမိနိုင်ငံသားတွေကို အကောင်းဆုံးအကာအကွယ်ပေးဖို့ ကြိုးပမ်းနေတဲ့ အမေရိကန်အနေနဲ့လည်း ယခုနှစ်ကုန်လောက်မှာတော့ ထိရောက်ပြီး စိတ်ချရတဲ့ကာကွယ်ဆေးတစ်ခုကို ရသင့်ပြီလို့ ဒေါက်တာဖော်စစ်က ပြောပါတယ်။

မယ့်ကြည့်နိုင်

အမေရိကန်က ကာကွယ်ဆေးရဖို့ ကျားကုတ်ကျားခဲ လုပ်ဆောင်မှုမပြီးသေးခင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးတွေ ရနေပြီဆိုတာမျိုး၊ ကာကွယ်ဆေးရဖို့ ကျွန်ုပ်တို့က

တခြားနိုင်ငံတွေကို မှီခိုအားကိုးပြီး နေရာမှာမျိုးကို မယ့်ကြည့်နိုင်ဘူး ဖြစ်တယ်လို့ ဒေါက်တာဖော်စစ်က အမေရိကန်ဒုတိယဗဟိုဝန်ထုတ်ဖော်အမတ်တွေကို ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်းမှာ ကာကွယ်ဆေးပေါင်း အမြောက်အမြားကို ဖော်စပ်ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းနေကြပြီး အဲဒီထဲကမှ ကာကွယ်ဆေးအမျိုး ၂၀ လောက်ဟာ အဆိုရင် လက်တွေ့စမ်းသပ်ကုသမှုလုပ်ဆောင်နေတဲ့ အဆင့်မှာ ရှိနေပါတယ်။

စမ်းသပ်မှုပြီးဆုံး

ရုရှားနိုင်ငံ မော်စကိုမြို့က ဂါမာလီရာ အင်စတီကျု သုတေသနဌာနမှာ ကာကွယ်ဆေးလက်တွေ့စမ်းသပ်မှုတွေ ပြီးဆုံးသွားပြီဖြစ်ပြီး ကာကွယ်ဆေးကို မှတ်ပုံတင်နိုင်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ စာရွက်စာတမ်းတွေကို ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားပြီးလို့ မစ္စတာမူရက်ရှီကိုရဲ့ ပြောကြားချက်ကို အင်တာဖက်စ်သတင်းအေဂျင်စီက ကိုးကားဖော်ပြပါတယ်။

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို လာမယ့်အောက်တိုဘာလထဲမှာ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့ စီစဉ်နေပြီဖြစ်ပြီး ပထမဆုံး ကာကွယ်ဆေးလက်ခံရရှိမယ့်သူတွေကတော့ ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အောင်မြင်မှုရှိ

ပြီးခဲ့တဲ့လအတွင်း အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါတွေ ဖြစ်ပွားစေတတ်တဲ့ ဗိုင်းရပ်စ်ကို အခြေခံပြီးဖော်စပ်ထားတဲ့ ကာကွယ်ဆေးကို ဂါမာလီရာ အင်စတီကျုက ကနဦးအဆင့်စမ်းသပ်မှုတွေလုပ်ဆောင်ပြီး သွားပြီဖြစ်ကြောင်းနဲ့ စမ်းသပ်မှုကနေ ထွက်ပေါ်လာ



တဲ့ရလဒ်တွေအရ အောင်မြင်မှုရှိကြောင်း ရုရှားသိပ္ပံပညာရှင်တွေက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ပြီးခဲ့တဲ့လအတွင်း ဗြိတိန်၊ အမေရိကန်နဲ့ ကနေဒါနိုင်ငံတွေက လုံခြုံရေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုအဖွဲ့အစည်းတွေက ရုရှားနိုင်ငံက ဟက်ကာအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးဖော်စပ်ထုတ်လုပ်ရာမှာ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နေကြတဲ့အဖွဲ့အစည်း အများအပြားကို ပစ်မှတ်ထားတဲ့ သတင်းအချက်အလက်ခိုးယူမှုတွေ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လုပ်ဆောင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

စွပ်စွဲချက်ကိုငြင်းဆန်

The Dukesor Cozy Bear လို့အမည်ရတဲ့ APT29 ဟက်ကာအဖွဲ့ဟာ ရုရှားနိုင်ငံရဲ့ လျှို့ဝှက်ထောက်လှမ်းရေးဝန်ဆောင်မှုအဖွဲ့ရဲ့ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်တယ် ဆိုတာ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းမက သေချာတယ်လို့ ဗြိတိန် အမျိုးသားလုံခြုံရေးစင်တာက ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ဗြိတိန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသံအမတ်ကြီး အန်ဒရီကိုလင်ကတော့ အဲဒီစွပ်စွဲချက်ကို လက်မခံနိုင်ကြောင်း ငြင်းဆန်လိုက်ပြီး အမိတ္တယ်မရိတဲ့ စွပ်စွဲချက်ဖြစ်တယ်လို့ ပြန်လည်ချေပပြောဆိုခဲ့တာကို တွေ့ရပါတယ်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးက ရုရှားရဲ့ ကာကွယ်ဆေးလက်တွေ့စမ်းသပ်မှု တတိယအဆင့်မှာ လူပေါင်း ၈၀၀ လောက်အထိ ပူးပေါင်းပါဝင်ခဲ့ဖူးရှိပြီး တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ထုတ်လုပ်မှုတွေ စတင်ခဲ့ဖူးရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးကို ဩဂုတ်လအတွင်းမှာ ဒေသဆိုင်ရာ စည်းကမ်းကြပ်မတ်ရေး အဖွဲ့အစည်းတွေဆီက အတည်ပြုထောက်ခံချက်ရရှိဖို့ မျှော်မှန်းထားပြီး အဲဒီလုပ်ငန်းစဉ်

တွေ ပြီးတာနဲ့ ဖြန့်ဝေရေးဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ခန့်မှန်းထားပါတယ်။

သံသယမေးခွန်းတွေထွက်ပေါ်

ဒါပေမယ့် ရုရှားနိုင်ငံက ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို မြန်မြန်ဆန်ဆန်နဲ့ ပထမဆုံးဖော်စပ်ထုတ်လုပ်လို့ ပြီးသွားတာနဲ့ပတ်သက်ပြီး မေးခွန်းအချို့ ထွက်ပေါ်လာခဲ့ပါတယ်။ ဝေဖန်သူတွေက ရုရှားဟာ ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးကို အားလုံးထက်စွဲစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ဖို့ ကျန်းမာရေးနဲ့ ဘေးကင်းလုံခြုံရေး တွေမှာ စိတ်ချရအောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဟုတ်မဟုတ် ဝေဖန်သူတွေက သံသယမေးခွန်းတွေ ထုတ်လာခဲ့ပါတယ်။

သဘောတူလက်မှတ်ရေးထိုးထား

ဗြိတိန်နိုင်ငံမှာလည်း အောက်စဖို့ဒ်တက္ကသိုလ်က ကိုဗစ်-၁၉ အတွက် ကာကွယ်ဆေးစမ်းသပ်မှုတွေ အကြိမ်ကြိမ်လုပ်ဆောင်နေပြီး လက်တွေ့စမ်းသပ်ကုသမှုမှာ ၎င်းတို့ရဲ့ ကာကွယ်ဆေးဟာ ခုခံအားစနစ် တုံ့ပြန်မှုတစ်ခုကို ဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဗြိတိန်တစ်နိုင်ငံတည်းမှာတင် ကာကွယ်ဆေးအရ သန်း ၁၀၀ လောက် အထိဖြန့်ဝေဖို့ Astra Zeneca နဲ့ သဘောတူစာချုပ် တစ်ရပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် ကပ်ရောဂါဆိုးကြီးရဲ့ ဖိစီးနှိပ်စက်မှုကို တစ်ကမ္ဘာလုံးက အလူးအလဲ ရင်ဆိုင်နေရချိန်မှာ ကာကွယ်ဆေး ဘယ်နိုင်ငံက အရင်ထုတ်လုပ်နိုင်သည် ဖြစ်စေ ပြည်သူလူထုအတွက် သတင်းကောင်းတစ်ခု ဖြစ်မှာမလွဲပါ။

ကိုးကား- ဒေးလီမေးလ်၊ ဆင်ဟွာ

“ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းကို လာမယ့်အောက်တိုဘာလထဲမှာ ပြည်သူလူထုအတွင်း ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့ စီစဉ်နေပြီဖြစ်ပြီး ပထမဆုံး ကာကွယ်ဆေးလက်ခံရရှိမယ့်သူတွေကတော့ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေနဲ့ ပညာရေးဝန်ထမ်းတွေဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်”

နိုင်ငံတကာသတင်းတိုထွာ

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအပေါ် လူထုထောင်ချီဆန္ဒပြ

မြူးနစ် ဩဂုတ် ၂

ဂျပန်နိုင်ငံ မြို့တော်ဘာလင်း၌ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခြင်းကို ထိန်းချုပ်ရန် အစိုးရက ချမှတ်ထားသည့် ကန့်သတ်ချက်များအပေါ် လူထုထောင်ချီ ဆန္ဒပြခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

နှာခေါင်းစည်းတပ်ဆင်ခြင်းအပါအဝင် ကန့်သတ်ချက်အများအပြားသည် ၎င်းတို့၏လွတ်လပ်ခွင့်ကို ချိုးဖောက်လျက်ရှိကြောင်း ဆန္ဒပြသူများက ပြောသည်။ ဂျပန်နိုင်ငံသည် အခြားသောဥရောပနိုင်ငံများနှင့်စာလျှင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ခြင်းပေးမှုဒဏ်ကို ဆိုးဆိုးရွားရွား ထိခိုက်ခံစားရခြင်းမရှိသည့် နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သော်လည်း ရောဂါကူးစက်ခြင်းမှ ထိခံခြင်းဒဏ်ကင်းမဲ့ချက်ရှိသည်။

ဧပြီလ ၃၁ ရက်က ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ထပ်မံကူးစက်ရသူ ၉၀၀ ကျော်အထိ ထပ်တိုးလာပြီး သေဆုံးသူ ခုနစ်ဦးရှိခဲ့သည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များအပေါ် ဆန္ဒပြရာတွင် လူ ၁၅၀၀၀ ထက်မနည်း ပါဝင်ခဲ့ကြောင်း အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

တရုတ်နိုင်ငံ၌ ဟာဂူပစ်တိုင်ဖွန်းမှုတိုင်း ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း သတိပေးနှိုးဆော်

ပေကျင်း ဩဂုတ် ၂

တရုတ်နိုင်ငံတွင် တိုင်ဖွန်းမှုတိုင်း ဟာဂူပစ်ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပြီး မှန်တိုင်းကြောင့် နိုင်ငံတောင်ပိုင်းတွင် မိုးအဆက်မပြတ်ရွာသွန်းခြင်းနှင့် လေပြင်းမှန်တိုင်းတိုက်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ကြောင်း အမျိုးသားမိုးလေဝသဌာနက သတိပေးနှိုးဆော်ထားသည်။ လက်တလောတွင် မှန်တိုင်းအန္တရာယ် သတိပေးချက်အဆင့်ကို အပြာရောင်အဆင့်သာ သတ်မှတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ်တွင် လေးခုမြောက်တိုင်ဖွန်းမှုတိုင်းဖြစ်သည့် ဟာဂူပစ်သည် ဩဂုတ် ၁ ရက်ညနေပိုင်းတွင် အင်အားကောင်းလာကာ ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် လေတိုက်နှုန်းတစ်နာရီလျှင် ၆၄ ဒီဂရီ ၈ ကီလိုမီတာရှိကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ဖော်ပြသည်။

မှန်တိုင်းသည် အနောက်မြောက်ဘက်ဆီသို့ တစ်နာရီလျှင် လေတိုက်နှုန်း ၁၅ ကီလိုမီတာမှာ ၂၀ ကီလိုမီတာနှုန်းဖြင့် ဆက်လက်ရွေ့လျားနိုင်ကာ ဩဂုတ် ၃ ရက်တွင် မြောက်ဘက်နှင့် ဖူကျန်းပြည်နယ်အကြားကမ်းခြေတစ်လျှောက် မိုးသက်မှန်တိုင်းများ ကျရောက်နိုင်ပြီး အားပျော့သွားနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသဌာနက ခန့်မှန်းထားသည်။



၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ



တနင်္လာ၊ ဩဂုတ် ၃၊ ၂၀၂၀

အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည်

- မဲစာရင်းတွင် မိမိအမည်ပါရှိမှသာ မဲပေးခွင့်ရရှိနိုင်မည်။
- ပြည့်စုံမှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းရရှိရန်အတွက် အိမ်ထောင်စုတစ်ခုလျှင် အနည်းဆုံး တစ်ဦး မပျက်မကွက် လာရောက်ကြည့်ရှု စစ်ဆေးခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းကူညီဆောင်ရွက်သွားကြရန်။
- မဲပေးခွင့် မဆုံးရှုံးစေရန် ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ပယ်ဖျက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြရန်။

ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ရှိသူတွေက ဘယ်သူတွေလဲ

- > အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးမရွေး၊ ဘာသာမရွေး-
- > ရွေးကောက်ပွဲ စတင်ကျင်းပသည့်နေ့တွင်-
 - ✓ အသက် ၁၈ နှစ် ပြည့်ပြီးသူများ၊
- > သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်သည့်
 - ✓ နိုင်ငံသား၊ ဧည့်နိုင်ငံသားနှင့် နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူများနှင့်
- > သက်ဆိုင်ရာ မဲဆန္ဒနယ်၏ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်သည့်သူများ ဖြစ်သည်။

ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် မရှိသူတွေက ဘယ်သူတွေလဲ

- > သာသနာ့ဝန်ထမ်း၊
- > ထောင်ဒဏ်ကျခံနေရသူ၊
- > စိတ်ပေါ့သွပ်နေသည်ဟု သက်ဆိုင်ရာဥပဒေက ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်အတိုင်း သတ်မှတ်ခြင်းခံရသူ၊
- > လူမွဲအဖြစ် ဆုံးဖြတ်ကြေညာခံထားရခြင်းမှ လွတ်မြောက်ခွင့်မရသေးသူ၊
- > ရွေးကောက်တင်မြောက်ခြင်းဆိုင်ရာဥပဒေအရ တားမြစ်ခြင်းခံရသူ၊
- > နိုင်ငံခြားသား သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားသားအဖြစ် ခံယူထားသူတို့ဖြစ်သည်။

○ ကျောပိုးမှ

မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် မဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ စုစုပေါင်း ၁၁၆၃၈ ဦးခန့် နှင့် ပုံစံ (၁-က) ဗမာမဲဆန္ဒရှင် ၄၆၇ ဦး၊ ရှမ်းမဲဆန္ဒရှင် ၁၀၇ ဦး၊ လီဆူမဲဆန္ဒရှင် ၃၇၂ ဦး၊ ရဝမ်မဲဆန္ဒရှင် ၆၆ ဦးရှိကြောင်း မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းကြေညာခြင်းကို ဩဂုတ် ၇ ရက်အထိ ကပ်ထားကြေညာမည်ဖြစ်ပြီး ပုံစံ(၃)၊ ပုံစံ(၄)၊ ပုံစံ ၄ (ဂ) ဖြင့် လျှောက်ထားခြင်းများကို ဩဂုတ် ၇ ရက်အထိ လာရောက်လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

နန်းမြင့် (ပြန်/ဆက်)

ရွေးကောက်ပွဲများသည်-

- ဒီမိုကရေစီ၏ အခြေခံဖြစ်သည်။
- ဒီမိုကရေစီ ရှင်သန်စေရေး၏ ရေသောက်မြစ်ဖြစ်သည်။
- ဒီမိုကရေစီဖြစ်ထွန်းရေး၏ ပင်စည်ပင်မ ဖြစ်သည်။

မဲစာရင်းတွင် အမည်ပါရှိရေး ဆောင်ရွက်ရန်အချက်များ

- ❖ မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက်ပိုသော မဲဆန္ဒနယ်များ၏ မဲစာရင်းတွင် မိမိ၏ အမည်ပါရှိနေပါက မိမိမဲပေးလိုသည့် မဲဆန္ဒနယ်တွင် မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရန်၊ မဲဆန္ဒနယ် တစ်ခုအတွင်းတွင် ရှိသော ရပ်/ကျေးတစ်ခုထက်ပိုသည့် မဲစာရင်းများတွင် မိမိ၏ အမည်ပါရှိနေပါက မိမိမဲပေးလိုသည့် ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုတွင် မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် မြို့နယ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရန်၊
- ❖ ဒေသတစ်ခုမှ အခြားဒေသတစ်ခုသို့ ပြောင်းရွှေ့လိုသည့်အခါ ၁၉၅၁ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူများ မှတ်ပုံတင်ရေး နည်းဥပဒေ ၂၆ (၂)နှင့် နည်းဥပဒေ ၂၇ (၁) တို့အရ ထုတ်ပေးသော ပုံစံ (၁၀) သို့မဟုတ် (၉၀/၁/န(သ) နှင့်အတူ လက်ရှိမဲဆန္ဒနယ်စာရင်း၌ မိမိအမည်ကိုပယ်ဖျက်၍ အခြား မဲဆန္ဒနယ်သို့ပြောင်းရွှေ့ပေးရန် တောင်းဆိုလွှာပုံစံ (၄-က) ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်သွင်းဆောင်ရွက်ရန်၊
- ❖ အပိုဒ်ခွဲ (ဆ) အရ ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် မိမိ၏ အမည်ကို မဲစာရင်းမှ ပယ်ဖျက်ပြီးကြောင်း အထောက်အထားဖြစ်သည့် ပုံစံ (၄-ခ) ကို ယင်းရပ်/ကျေးကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲမှ ရယူရမည်။ ထို့နောက် မိမိပြောင်းရွှေ့ ရောက်ရှိသည့် နေရာ၏ အိမ်ထောင်စုဇယားနှင့် ပုံစံ(၄-ခ)တို့ ပူးတွဲ၍ တောင်းဆိုလွှာ ပုံစံ(၃) ကို မိမိပြောင်းရွှေ့ နေထိုင်ရာ ရပ်/ကျေးကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်သွင်းလျှောက်ထားရန်၊
- ❖ အနည်းဆုံး ရက်ပေါင်း ၉၀ ထက်မနည်း မဲဆန္ဒနယ် ပြင်ပသို့ ရောက်ရှိနေပြီး မိမိ၏ အမြဲတမ်းနေရပ်သို့ ပြန်လည်ပြီး မဲပေးလိုခြင်း မရှိပါက မိမိရောက်ရှိနေသော မဲဆန္ဒနယ်တွင် ရွေးကောက်ခံသော လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများကို ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရရှိရေးအတွက် တောင်းဆိုလွှာ ပုံစံ (၃-က) ဖြင့် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်/ကျေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသို့ တင်ပြလျှောက်ထားရန်။

ကွန်ဟိန်းမြို့၌ ရွေးကောက်ပွဲအသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေ

ကွန်ဟိန်း ဩဂုတ် ၂ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ကွန်ဟိန်းမြို့၌ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က ထုတ်ဝေသည့် လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် ပိုစတာများ ချိတ်ဆွဲခြင်းကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ပြုလုပ်သည်။ အဆိုပါ လက်ကမ်းစာစောင်နှင့် ပိုစတာများတွင် ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့် ပြည့်သူများအနေဖြင့် မဲပေးပိုင်ခွင့် ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး အသိပညာပေး အကြောင်းအရာများ၊ မဲဆန္ဒရှင်ဆိုင်ရာ မေးခွန်းနှင့် အဖြေများ၊ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် အမည်မပါဝင်ပါက ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များ၊ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များ မှားယွင်းနေပါက ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ မပါဝင်သည့်သူပါဝင်နေပါက ပယ်ဖျက်ရန် ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ အစရှိသည်တို့ကို ပြည့်စုံစွာထည့်သွင်းဖော်ပြထားသည်။ ယင်းသို့ လက်ကမ်းစာစောင်များဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် ပိုစတာများ ချိတ်ဆွဲခြင်းကို မြို့နယ်ကော်မရှင်ရုံး ဦးစီးအရာရှိ ဦးဗန်ကယ် ဇီလျာနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဖွဲ့ဝင်များက ယာယီပျံကျဈေးနှင့် ကွန်ဟိန်းတံတားစစ်ဆေးရေး ဂိတ်တို့တွင် ဖြန့်ဝေပေးကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

သင့်မဲဖြင့် အနာဂတ်ကို ပုံဖော်ဖို့ မဲစာရင်းကို ကြည့်ကြစို့

Covid ကနေ ရတဲ့ တန်ဖိုးအရှိဆုံး သင်ခန်းစာ



Covid ကြောင့် စဉ်းစားသင်ယူစရာတွေကို နေ့စဉ်နဲ့အမျှ တွေ့နေရပါတယ်။ လွန်ကဲတယ်လို့ မရှိနိုင်တဲ့ 'သတိ'အား ကောင်းအောင်လေ့ကျင့်ရခြင်းကတော့ Covid ကနေရတဲ့ တန်ဖိုး အရှိဆုံး သင်ခန်းစာပါပဲ။

(နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ၁၀-၆-၂၀၂၀ ရက်နေ့တွင် ဖွဲ့စည်းတဲ့ ရေးသား ဖော်ပြချက်မှ ကောက်နုတ်ချက်)

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက်(၈:၀၀) နာရီ

- ၁။ (၁-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဒုတိယအသုတ်အနေဖြင့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၉၁) ခုအား ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိပါ။
- ၂။ သို့ဖြစ်ရာ (၁-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၅၀၀) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁၄၅) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မော်လမြိုင်) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၂၇၀) ခု၊
 စုစုပေါင်း (၉၁၅) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာသစ် မတွေ့ရှိပါ။
- ၃။ (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ (၃၅၃)ဦးရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နံနက် (၈:၀၀) နာရီ	
(၁-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန (DMR) မှ (ဒုတိယအသုတ်) ထပ်မံစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာစုစုပေါင်း	(၂၉၁) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်) (positive)	(၀) ဦး

COVID-19 ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း

(၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

- ၁။ (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့အတွက် COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးရာတွင် -
 - အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်) (NHL) မှ (ပထမအသုတ်) ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၄၅၃) ခု၊
 - ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲနမူနာ (၁၁၇) ခုနှင့်
 - စုစုပေါင်း (၅၇၀)ခု အား ယနေ့၊ ညနေတွင် စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ -
 - COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် မတွေ့ရှိပါ။
- ၂။ (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် COVID-19 ရောဂါဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာ

(၃၅၃) ဦး ရှိပါသည်။

၃။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာဟောင်း (old confirmed case) များ၏ ဓာတ်ခွဲနမူနာစစ်ဆေးမှုတွင် (၂) ကြိမ်ဆက်တိုက် ပိုးမတွေ့ရှိသူ (၁)ဦး (Case- 331) ရှိသဖြင့် စုစုပေါင်း (၂၉၈) ဦးရှိပါသည်။ ၎င်းတို့ အနက် (၂၈၅) ဦးအား ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကာ သတ်မှတ်နေရာများတွင် အသွားအလာဆက်လက်ကန့်သတ်၍ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုလျက် ရှိပါသည်။

၄။ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအနက် သေဆုံးသူ (၆)ဦး ရှိပါသည်။

၅။ (၁-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီမှ (၂-၈-၂၀၂၀)ရက်နေ့၊ နေ့လယ် (၁၂:၀၀) နာရီအတွင်း တွေ့ရှိရသော စောင့်ကြည့်လူနာအသစ် (၁၆) ဦးရှိပါသည်။

ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ		
	အသစ်	ယခုအထိ စုစုပေါင်း
COVID-19 ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (confirmed)	(၀) ဦး	(၃၅၃) ဦး
ကုသမှုခံယူပြီး ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ (recovered)	(၁) ဦး	(၂၉၈) ဦး
သေဆုံးလူနာ (death)	(၀) ဦး	(၆) ဦး

COVID-19 ရောဂါအတွက် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးခဲ့မှုအခြေအနေထုတ်ပြန်ချက် (၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ	
(၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (ရန်ကုန်)မှ (ပထမအသုတ်) စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၄၅၃) ခု
(၂-၈-၂၀၂၀) ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန (မန္တလေး) မှ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲနမူနာ	(၁၁၇) ခု
COVID-19 (SARS-CoV-2) တွေ့ရှိ (ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ်)	(၀) ဦး

မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှု အခြေအနေ

ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးသူစုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့လူနာပေါင်း
၁၁၈၁၂၇	၃၅၃
ရောဂါပိုးကင်းစင်လာသူ	သေဆုံးသူ
၂၉၈	၆

စောင့်ကြည့်လူနာ စုစုပေါင်း - ၆၈၁၉

ရောဂါကင်းစင်၍ ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိသူ - ၂၈၅ ဦး (အသွားအလာ ဆက်လက်ကန့်သတ်ထားရှိ)

* ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ၌ ရောဂါပိုး တွေ့ရှိမှုနှင့် သေဆုံးသူ စာရင်းဖော်ပြမှု

စဉ်	ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီး	ပိုးတွေ့ရှိသူ	သေဆုံးသူ
၁	ရန်ကုန်	၂၆၈	၅
၂	ရခိုင်	၁၆	
၃	ချင်း	၁၄	
၄	စစ်ကိုင်း	၉	
၅	ပဲခူး	၉	၁
၆	မွန်	၇	
၇	ကရင်	၅	
၈	ရှမ်း(တောင်)	၄	
၉	မန္တလေး	၄	
၁၀	ရှမ်း(မြောက်)	၃	
၁၁	မကွေး	၃	
၁၂	ရှမ်း(ရှေ့)	၃	
၁၃	နေပြည်တော်	၂	
၁၄	ဧရာဝတီ	၂	
၁၅	ကချင်	၂	
၁၆	တနင်္သာရီ	၂	
စုစုပေါင်း		၃၅၃	၆

* ယနေ့အချိန်ထိ ကယားပြည်နယ်တွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ မရှိပါ။

ကိုးကား - ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ၂-၈-၂၀၂၀ ရက်၊ ည (၈) နာရီ

၂-၈-၂၀၂၀ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၄၇၆၆၃၂၃	၂၃၆၃၁၆၅	၁၅၇၉၂၄
၂။	ဘရာဇီး	၂၇၀၈၈၇၆	၁၈၈၄၀၅၁	၉၃၆၁၆
၃။	အိန္ဒိယ	၁၇၆၇၈၃၆	၁၁၅၇၁၃၉	၃၇၅၇၀
၄။	ရုရှား	၈၅၀၈၇၀	၆၅၀၁၇၃	၁၄၁၂၈
၅။	တောင်အာဖရိက	၅၀၃၂၉၀	၃၄၂၄၆၁	၈၁၅၃
၆။	မက္ကဆီကို	၄၃၄၁၉၃	၂၈၄၈၄၇	၄၇၄၇၂
၇။	ဗီယက်နမ်	၄၂၂၁၈၃	၂၉၀၈၃၅	၁၉၄၀၈
၈။	ချိုလီ	၃၅၇၆၅၈	၃၃၀၅၀၇	၉၅၃၃
၉။	စပိန်	၃၃၅၆၀၂	၂၈၈၈၆၁	၂၈၄၄၅
၁၀။	အီရန်	၃၀၉၄၃၇	၂၆၈၁၀၂	၁၇၁၉၀

အာဆီယံနိုင်ငံများမှ COVID-19 ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂-၈-၂၀၂၀

	COVID-19 ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၁၁၁၄၅၅	၆၈၉၇၅	၅၂၃၆
ဖိလစ်ပိုင်	၁၀၃၁၈၅	၆၅၅၅၇	၂၀၅၉
စင်ကာပူ	၅၂၈၂၅	၄၆၉၂၆	၂၇
မလေးရှား	၈၉၉၉	၈၆၆၄	၁၂၅
ထိုင်း	၃၃၁၇	၃၁၄၂	၅၈
ဗီယက်နမ်	၆၂၀	၃၇၃	၆
မြန်မာ	၃၅၃	၂၉၈	၆
ကမ္ဘောဒီးယား	၂၄၀	၁၉၆	၀
ဘရူနိုင်း	၁၄၁	၁၃၈	၃
လာအို	၂၀	၁၉	၀



မြဝတီမြို့ ချစ်ကြည်ရေးတံတားအမှတ်(၂)မှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၇၀၁ ဦး ဆက်လက်ဝင်ရောက်

မြဝတီ ဩဂုတ် ၂
ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ၇၀၁ ဦးသည် မြဝတီမြို့ မြန်မာ-ထိုင်း အမှတ်(၂)ချစ်ကြည်ရေးတံတားမှ တစ်ဆင့် ယနေ့ ဆက်လက်ဝင်ရောက်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (အပေါ်ပုံ)
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအား ကရင်ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးသန့်ဇင်အောင်၊ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးစောဇော်အောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုနှင့် အခြားသော လိုအပ်ချက်များကို ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်၊ မြို့နယ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်လျက်

ရှိကြောင်း သိရသည်။
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများအနေဖြင့် မေ ၁ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ၁၁၆၈၀၊ ဇွန် ၁ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ ၂၅၃၃၈ ဦး၊ ဇူလိုင် ၁ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ၁၈၅၉၇ ဦး၊ ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ၄၄၀၊ ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် ၇၀၁ ဦး စုစုပေါင်း ၅၆၇၅၆ ဦးတို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။
ယနေ့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်သူများမှာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ အမျိုးသား ၄၁၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၈၉ ဦး စုစုပေါင်း ၇၀၁ ဦးဖြစ်ပြီး သက်ဆိုင်ရာ အသွားအလာ ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်ရေးစခန်းများသို့ ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထိန်လင်းအောင် (ပြန်/ဆက်)

COVID-19 ကာလတွင် စိတ်ဖိစီးမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရေး အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

စိတ်ဖိစီးမှုသည် ဘဝတွင် ကြုံတွေ့ရတတ်သည့် သာမန်ဖြစ်ရိုးဖြစ်စဉ် ခံစားမှုတစ်ခုဖြစ်သော်လည်း စိတ်ဖိစီးမှုဆိုင်ရာ အခြေခံအချက်များကို သိရှိပြီး ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းရှိရမည် ဖြစ်သည်။ စိတ်ဖိစီးမှုသည် ထိုဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းကို ကျော်လွန်ခြင်း(သို့မဟုတ်) ပြင်းထန်များပြားလာခြင်းများရှိသည့်အခါ စိတ်မောပန်းကျဆင်းသည့်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိသွားနိုင်ပါသည်။
စိတ်ဖိစီးမှုလက္ခဏာများမှာ အိပ်စက်မှုပြဿနာရှိခြင်း၊ အလွန်တက်ကြွခြင်း၊ ပင်ပန်းနွမ်းနယ်ခြင်း၊ အစားအသောက်ပျက်ခြင်း၊ အစာအိမ်/အူလမ်းကြောင်း ပြဿနာရှိခြင်း၊ ခေါင်းကိုက်ခြင်း/ ကိုယ်လက်ကိုက်ခဲခြင်း၊ ဒေါသထွက်ခြင်း၊ ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ခြင်း၊ ပူဆွေးသောကရောက်ခြင်း၊ ဝမ်းနည်းခြင်း၊ အပြစ်ရှိသည်ဟု ခံစားရခြင်း၊ စိုးရိမ်ပူပန်ခြင်း၊ မှတ်ဉာဏ်ဆိုင်ရာ ပြဿနာရှိခြင်း၊ မကောင်းတွေးခြင်း၊ ယုံကြည်မှုပျောက်ဆုံးခြင်း၊ ပျင်းရိခြင်း၊ အထီးကျန်ခြင်း၊ အခြားသူများကို အပြစ်တင်ခြင်း၊ လုပ်ဆောင်နိုင်စွမ်း ကျဆင်းလာခြင်းတို့ ခံစားရခြင်းတို့ ဖြစ်ပါသည်။
ထိုခံစားရမှုများကို မှန်ကန်သော နည်းလမ်းများဖြင့် ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းမှုမပြုပါက ဆိုးရွားသော စိတ်မောပန်းကျဆင်းသည့်အဆင့်သို့ ရောက်ရှိသွားပြီး ပြဿနာများကို ဆက်လက်ရင်ဆိုင်ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်း လုံးဝမရှိတော့ခြင်း စသည့် နောက်ဆက်တွဲဆိုးကျိုးများခံစားရနိုင်ပြီး ရေရှည်တွင် လူမှုစီးပွားအခက်အခဲများကို ရင်ဆိုင်လာရမည် ဖြစ်သည်။ ထိုအဆင့်သို့မရောက်မီ စိတ်ဓာတ်ရေးရာမြှင့်တင်ပေးမှုကိုခံယူရန် လိုအပ်ပါသည်။
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (စိတ်ကျန်းမာပညာအဖွဲ့)

စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်းများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေးနှင့် ကျောင်း၏ ဥပစာရုပ်ကောင်းမွန်ရေး ပြုပြင်ထိန်းသိမ်း

ပုသိမ်ကြီး၊ ဩဂုတ် ၂
 စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ဝန်ထမ်းလေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းကျောင်းနှင့် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ဌာနခွဲ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံများမှ စိုက်ပျိုး ရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလယ်အလတ်အဆင့် စိုက်ပျိုးရေး အတတ်ပညာရှင်များနှင့် ကျွမ်းကျင်သူ များကို သင်ကြားလေ့ကျင့်ပေးထုတ် ပေးလျက်ရှိသည်။



စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးလှမြင့် အောင်သည် ဇူလိုင်လနောက်ဆုံးပတ် က စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ပုသိမ်ကြီးသို့ ရောက်ရှိပြီး ကျောင်းသားအိပ်ဆောင် များ၊ အိပ်ဆောင်အတွင်းရှိ ခုတင် များ၊ လျှပ်စစ်မီးများပြင်ဆင်ထားမှု၊ သန့်စင်ခန်းများ၊ ရေချိုးကန်၊ ထမင်း စားဆောင်များကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေး သည်။ (အပေါ်ယာပုံ)

ဇူလိုင် ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ကိုဗစ်- ၁၉ အလွန် စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံကျောင်း များ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး ကြိုတင် ပြင်ဆင်ထားမှုများကို ကွင်းဆင်း စစ်ဆေးရာကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက်စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ(ပုသိမ်

ကြီး)၌ နယူးဇီလန်နိုင်ငံအစိုးရ (MITA PROJECT)၏ အကူအညီဖြင့် ဆောင်ရွက်ထားရှိသော နို့စားနွား မွေးမြူရေးနှင့် စားကျက်မြက်စိုက်ခင်း စိုက်ပျိုးထားရှိမှုများ၊ နို့စားနွားခြံ တည်ဆောက်ထားရှိမှု၊ နွားထိန်းခြံ တပ်ဆင်ထားရှိမှုများ၊ မြက်စဉ်းစက်

တပ်ဆင် ထားရှိမှုများ၊ စားကျက်မြက် အမျိုးမျိုး စိုက်ပျိုးထားရှိမှုများ၊ မြက်ခင်းရေးပေးဝေရန်နှင့် နွားခြံ ရေရရှိရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု များ၊ နွားခြံရှေ့ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း ပြီးစီးမှုတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။ စိုက်ပျိုးရေးသိပ္ပံ ကျောင်းများရှိ

စာသင်ခန်းအားလုံးရှေ့တွင် လက်ဆေး ကန်များ တပ်ဆင်ထားရှိခြင်း၊ လက်ဆေးဆပ်ပြာနှင့် နှာခေါင်းစည်း များ စီစဉ်ထားရှိခြင်း၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန် ချက်နှင့်အညီ စာသင်ခန်းများတွင် စာသင်ခုံများကို ခြောက်ပေအကွာ စီစဉ် ထားရှိပြီး၊ ပရိုဂျက်တာဖြင့် သင်ကြား နိုင်ရေးကိုလည်း စီစဉ်ထားရှိကြောင်း၊ လေဝင်လေထွက် ကောင်းမွန်ရန်နှင့် အလင်းရောင် ကောင်းစွာရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်သကဲ့သို့ သန့်စင် ခန်းများ၊ ရေချိုးကန်များ၊ ထမင်းစား ဆောင်၊ စားပွဲ၊ ကုလားထိုင်များ စနစ် တကျနေရာချထားခြင်းများ ဆောင်ရွက် ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အမျိုးသမီးအဆောင် ရေချိုးခန်းအမိုးအကာ ဆောက်လုပ် ပြင်ဆင်ခြင်း လုပ်ငန်းများအပြင် ကျောင်းအဝင်လမ်းဘေးနှင့် မြေနေရာ လွတ်များတွင် မိသားစုအိမ်ခြံဝင်း စိုက်ခင်းအဖြစ် ဖန်တီးစိုက်ပျိုးထားရှိ ပြီး ကျောင်းဝန်းကျင်သာယာလှပရေး ကို ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်
 နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂
 နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာ ကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ မိုးအသင့်အတင့် ထစ်ချွန်း ရွာပြီး တစ်ခါတစ်ရံ သည်းထန်နိုင် သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်း ချက်မှာ မုတ်သုံလေ အားကောင်း ရာမှ အားအလွန်ကောင်းမည်။
 စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်း ဒေသကြီးတို့တွင် နေရာကျကျ၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တို့ တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်း ဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနှံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်း ရွာပြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ် တို့တွင် ဒေသအလိုက်နှင့် ပဲခူး တိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသ ကြီးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။
 မိုး/ဇလ

ချင်းရွှေဟော်မြို့မှ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၈ ဦးအား သက်ဆိုင်ရာဒေသများသို့ ထပ်မံလွှဲပြောင်းပို့ဆောင်

ချင်းရွှေဟော်၊ ဩဂုတ် ၂
 ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသလောက်ကိုင် မြို့နယ် ချင်းရွှေဟော်မြို့ရှိ နှစ်နိုင်ငံ နယ်စပ်ဂိတ်ပေါက်မှ ဝင်ရောက်လာ သည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်း ကော်မတီက ၎င်းတို့၏ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိနိုင်ရေးအတွက် စနစ်တကျစီစဉ်လွှဲပြောင်း ပို့ဆောင် ပေးလျက်ရှိရာ ဩဂုတ် ၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီက ၄၂ ဦးနှင့် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၃ နာရီက ခြောက်ဦး စုစုပေါင်း ၄၈ နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၈ ဦးတို့အား

ထပ်မံလွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ အဆိုပါ ထပ်မံလွှဲပြောင်းပို့ဆောင် ပေးခဲ့သည့် နေရပ်ပြန်ပြည်သူ ၄၈ ဦး မှာ အမျိုးသား ၂၇ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၁ ဦးတို့ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သစ်ခင်းကျွန်းမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် မှ တစ်ဦး၊ ကလေးဝမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မအူပင် မြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ကချင်ပြည်နယ် ဒေါပုန်ယန်မြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ ရှမ်း ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း လားရှိုးမြို့နယ် မှ တစ်ဦး၊ တန့်ယန်းမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ မိုင်းရယ်မြို့နယ်မှ လေးဦး၊ မူဆယ် မြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ သီပေါမြို့နယ်မှ တစ်ဦး၊ သီပေါမြို့နယ်မှ လေးဦး၊

လောက်ကိုင်မြို့နယ်မှတို့၊ ကုန်းကြမ်း မြို့နယ်မှ ၁၆ ဦး၊ ကွမ်းလုံမြို့နယ်မှ တစ်ဦးနှင့် ဟိုပန်းမြို့နယ်မှ သုံးဦးတို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ) ချင်းရွှေဟော်မြို့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ် ကုသရေး လုပ်ငန်းကော်မတီမှ သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့ နေရပ်ပြန်ပြည်သူများအား စနစ်တကျ စီစဉ် လွှဲပြောင်းပို့ဆောင်ပေးလျက် ရှိရာ ဧပြီ ၃၀ ရက်မှ ယနေ့အထိ အမျိုးသား ၇၇၆ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၆၂၅၁ ဦးတို့ဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းနေရပ်ပြန် ပြည်သူ ၁၄၀၈ ဦးတို့ကို လွှဲပြောင်း ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ဇင်ဇင်(ပြန်/ဆက်)



COVID - 19 Call Center အချိန် ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်
 နေပြည်တော်၊ ဩဂုတ် ၂
 COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် COVID-19 Call Center ကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန၊ ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတို့ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ဆက်သွယ်ရေး အော်ပရေတာလေးခု၊ Blue Ocean ကုမ္ပဏီတို့ပူးပေါင်း၍ COVID-19 Call Center (ဖုန်းနံပါတ် ၂၀၁၉) အား ဧပြီ ၈ ရက်မှစ၍ နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် ဆေးသုတေသန ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း ၄၃ ဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်များအသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းဆရာဝန် ၁၇ ဦး စုစုပေါင်း ၆၀ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်။
 ယခုအခါတွင် COVID - 19 Call Center ခေါ်ဆိုမှုအချိန်ကို နံနက် ၈ နာရီမှ ည ၈ နာရီအထိ (အစား) နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သက်ရောက်မှုကြောင့် ထိခိုက်မှုရှိသည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဒုတိယအကြိမ် ချေးငွေလျှောက်ထားနိုင်
 ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၂
 ကိုဗစ် - ၁၉ ကြောင့် ထိခိုက်မှုရှိသော နိုင်ငံသားပိုင် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် ဒုတိယအကြိမ် အတိုးနှုန်း သက်သာသည့်ချေးငွေကို ကုန်သည်စက်မှု အသင်းချုပ် (UMFCCI) နှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများရှိ ကုန်သည်စက်မှုအသင်းများတွင် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှစတင်၍ လျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရသည်။
 ထိုသို့လျှောက်ထားရာတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး နှင့် ရေထွက်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်ပ ပို့ကုန်ထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်း များ၊ သွင်းကုန် အစားထိုးပစ္စည်းထုတ်လုပ်သည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုမှ ပြည်ပတင်ပို့သည်အထိ ထုတ်လုပ် မှုကွင်းဆက်တစ်လျှောက် ပါဝင်ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်း များ၊ စားသောက်ကုန်ထုတ်လုပ်သည့်လုပ်ငန်းများ၊ ပြည်ပအလုပ်အကိုင်ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် အသက် မွေးဝမ်းကျောင်းပညာသင်ကျောင်းများတို့ကို ဦးစားပေး လုပ်ငန်းကဏ္ဍများအဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည်။
 ချေးငွေလျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် အထက် ဖော်ပြပါ ဦးစားပေးလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင် အကျုံးဝင်သော လုပ်ငန်းများသာ လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ချေးငွေခွင့်ပြု ရာတွင် ဦးရာလူထုပေးခြင်းမပြုဘဲ စာရွက်စာတမ်း ပြည့်စုံမှု၊ ချေးငွေပြန်ဆပ်နိုင်မှုတို့အပေါ်မူတည်၍ ခွင့်ပြုပေးခြင်းဖြစ်သည်။ အမြန်လာရောက် လျှောက်ထား ခြင်းထက် လိုအပ်သည့်စာရွက်စာတမ်းများ ပြည့်စုံစွာ ဖြည့်စွက်ပြီးမှသာ လျှောက်ထားသင့်ပြီး ပထမအကြိမ် ချေးငွေရရှိထားသူများ ထပ်မံလျှောက်ထား၍မရကြောင်း သိရသည်။
 ပူးတွဲတင်ပြရန် လိုအပ်သော စာရွက်စာတမ်းများ လျှောက်လွှာပုံစံများကို <https://bit.ly/3f9V4h> တွင် ဒေါင်းလုပ်ရယူနိုင်ပြီး အွန်လိုင်းမှတစ်ဆင့် ချေးငွေ လျှောက်ထားလိုသူများသည် UMFCCI Website Link- <https://umfccicovid19loam.dedc.gov.mm> သို့ ဝင်ရောက်၍ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာလျှောက်ထားနိုင်သည်။ လျှောက်လွှာများကို ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်ရုံး (UMFCCI) အမှတ် ၂၉ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း လမ်းမတော် မြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့သို့ ဩဂုတ် ၁၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲ အထိ နောက်ဆုံးထားလျှောက်ထားနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။
 အောင်သူရ

တိုင်းကြားချက်အပေါ် နှစ်စမ်းစစ်ဆေးချက်အရ အဂတိလိုက်စားကြောင်း နှိုင်းလှုံ့သော အထောက်အထား တွေ့ရှိလျှင် ကော်မရှင်သည် ဘက်လိုက်ခြင်း ကင်းစွာဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်။



မြစ်ရေကြီးမှုဖြစ်လာလျှင် ရေပြင်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ဆောင်ရန် အဆင်သင့်ပြင်ဆင်ထား

မကွေး ဩဂုတ် ၂
ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ရေတက်လာပြီး လူနေအိမ်များသို့ ရေဝင်ရောက်မှုများရှိနေသည့်အတွက် ကူညီမှုများ လုပ်ဆောင်နေရသည်နှင့်အတူ မြစ်ရေကြီးမှု သဘာဝဘေးအတွက် ရေပြင်ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ဆောင်ရန် မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် စက်ယန္တရားများကို အဆင်သင့် စုဖွဲ့ ပြင်ဆင်ထားကြောင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၂၅ မြို့နယ်၌ တစ်မြို့နယ်လျှင် ၃၅ ဦးနှုန်းဖြင့် ရေပြင်ကယ်ဆယ်ရေး လူအင်အား ၈၇၅ ဦး၊ တိုင်းဒေသကြီးအခြေစိုက်၌ တပ်ခွဲတစ်ခွဲစာ ၁၁၆ ဦး၊ စစ်ဘုတ်ခြောက်စင်း၊ ရော်ဘာလေသွင်းလေလေးစင်း တို့အပါအဝင် ရေယာဉ် ၂၈ စင်းနှင့် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို အရန်သင့်ပြင်ဆင်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။

“တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရက စက်သုံးဆီကအစ ပြင်ဆင် ထိန်းသိမ်းစရိတ်အထိ လိုလေသေးမရှိအောင် ဖြည့်ဆည်းပေးထားတယ်။ နောက်ပြီး တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေကလည်း

ကယ်ဆယ်ရေးနည်းပညာတွေကို လေ့ကျင့်ထားတယ်။ လူအင်အား၊ ပစ္စည်းကိရိယာအင်အား၊ စက်ပစ္စည်းအင်အား တွေကိုလည်း ပြည့်စုံအောင် ဆောင်ရွက်ထားတဲ့ အတွက်ကြောင့် စိန်ခေါ်မှုတွေကို ရင်ဆိုင်ဖို့ အဆင်သင့် ရှိပါတယ်” ဟု တိုင်းဒေသကြီးမီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်ဝင်းစိန်က ပြောသည်။

မြစ်ရေကြီးမှု အခြေအနေကို ပြည်သူများသိရှိနိုင်ရန် ရေပြင်ကယ်ဆယ်ရေးအဖွဲ့များကို ရေကင်းများ ချထားပေးလျက်ရှိပြီး ရေကင်းအဖွဲ့က မြစ်ရေတက်မှု၊ ဆည်တစ်ခုခုများက ရေလွတ်မှု၊ စိုးရိမ်ရေမှတ်ရောက်ရှိမှု အခြေအနေများကို အသိပေးမှုများ လုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်က မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းဘူးခရိုင် အတွင်း၌ မြစ်ရေကြီးမှု သဘာဝဘေးကြုံခဲ့ရပြီး လူဦးရေ သိန်းနှင့်ချီသည့် သဘာဝဘေးအတွေ့အကြုံရှိထားဖူးသည့် အတွက် ဖြစ်နိုင်ခြေများကို တွက်ချက်ကာ သရုပ်ပြ လေ့ကျင့်မှုများလည်း လုပ်ဆောင်ထားကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။ ဇေယျတု(မကွေး)

နိုင်ငံဘာ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပမည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ၌ နယ်မြေလိုခြံရေးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအား သိရှိနားလည်စေရန် သံတွဲခရိုင် တောင်ကုတ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းနိုင်က မြို့နယ်အတွင်း တပ်ဖွဲ့ဝင်အရာရှိများနှင့် အခြားအဆင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအား သင်ကြားပို့ချစဉ်။
မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



MRTV SCHEDULE Monday August 3 2020

6:00 AM	ရတနသုတ် ပရိတ်တရားတော်	5:35 PM	၁၀၀၀ တက္ကသိုလ်ရာပြည့် ပုဂံပြုအစီအစဉ်
7:00 AM	BREAKFAST NEWS	6:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း
9:10 AM	ခုခံဥပဒေဆန့်ကျင်ရေး	7:20 PM	ကြယ်နတ်သမီးဂျွေရွှေသီချင်း (အပိုင်း-၂၅)
10:00 AM	သတင်းထိက သတင်း	8:00 PM	ပြည်တွင်းသတင်း၊ နိုင်ငံတကာသတင်း
10:35 AM	ထူးမြတ်ကုသိုလ် လာသို	8:35 PM	၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်အစီအစဉ်
3:25 PM	မြန်မာ့မိတ်ဆက်စဉ်	8:40 PM	ပြည်သူ့အကျိုးပြု
5:20 PM	ကျန်းမာရေး ပစ္စည်း	9:00 PM	ပြန်ပို့ရန် ပုဂံပြုအစီအစဉ်

www.mrtv.gov.mm www.facebook.com/mrtvwebmediaportal

အကူအညီ တောင်းခံနိုင်

ပြည်သူ့အထူးအဖွဲ့နှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များနှင့်ပတ်သက်၍ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် (၂၄) နာရီ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော Hot-line ဖုန်းများဖြစ်သည့် ၀၆၇-၃၄၀၄၆၆၆၆ နှင့် ၀၆၇-၃၄၀၄၇၇၇ တို့သို့ အချိန်မရွေး ဆက်သွယ်သတင်းရယူ၊ အကူအညီတောင်းခံနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန

- မြန်မာ့အလင်း**
- စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
 - ခေတ္တစာတည်းမှူး - ဝင်းကျော်
 - သတင်းထောက်ချုပ် - မြင့်ဆွေ
 - စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ခင်ရတနာ၊ သိမ်သိမ်မိုး၊ ဇူလိုင်မိုး၊ မြတ်မွန်ထွေး၊
 - ဘာသာပြန် စာတည်း - ခြူးစန္ဒီနွေး၊ ကလျာမိုးမြင့်၊ တင်လင်းအောင်
 - အကြီးတန်း - ကျော်သူဝင်း၊ စိန်လွင်အောင်၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
 - သတင်းထောက်များ - ဟိန်းထက်ဇော်၊ သန့်ဇင်ဝင်း
 - အငယ်တန်း - နေဝင်းထွန်း(၂)၊ ဝေသူနွယ်၊ ဇာခြည်အေး
 - သတင်းထောက်များ - တင်စိုး
 - ဓာတ်ပုံ သတင်းထောက် - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
 - စာပြင် - ကျော်ဇင်ဦး၊ အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
 - စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - ဇော်ဝင်းအောင်၊ သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
 - အီးမေးနှင့် အွန်လိုင်း - သီဟအောင်၊ သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့
 - ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
 - ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)
- mmain.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ ၂ - ၈ - ၂၀၂၀

မျိုး	နိုင်ငံတကာ ငွေကြေးများ
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး	အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၁၃၆၃ . ၇
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး	ဥရောပ တစ်ယူရို ကျပ် ၁၆၀၂ . ၈
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည်	စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၉၉၁ . ၁၀
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ရောင်းဈေး	ဗြိတိန် တစ်ပေါင်စတာလင် ကျပ် ၁၇၇၁ . ၄
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် ပြန်ဝယ်ဈေး	ဂျပန် ၁၀၀ ယန်း ကျပ် ၁၂၉၇ . ၈
မန္တလေး ၁၅ ပဲရည်	ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ ကျပ် ၉၇၃ . ၈၀
(အောင်သမာဓိရွှေဆိုင်မှ ရယူပါသည်)	တရုတ် တစ်ယွမ် ကျပ် ၁၉၄ . ၇၂
စက်သုံးဆီ	အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး ကျပ် ၁၈ . ၂၂၆
စက်သုံးဆီ လက်လီဈေး(ရန်ကုန်) လက်လီဈေး(မန္တလေး)	ကိုရီးယား ၁၀၀ ဝမ် ကျပ် ၁၁၄ . ၁၁
ဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၅၄၀/၅၇၀ ကျပ် ၅၇၀/၅၉၀ ကျပ်	မလေးရှား တစ်ရင်ဂစ် ကျပ် ၃၂၁ . ၄၄
ပရီမီယံဒီဇယ်(တစ်လီတာ) ၅၅၀/၅၈၅ ကျပ် ၅၈၅/၆၀၅ ကျပ်	ထိုင်း တစ်ဘတ် ကျပ် ၄၃ . ၄၀၉
အောက်တိုန်း ၉၂ ၄၉၀/၅၂၀ ကျပ် ၅၅၀/၅၇၀ ကျပ်	(ဗဟိုဘဏ်ပေါက်ဈေးဖြစ်ပါသည်)
အောက်တိုန်း ၉၅ ၆၂၀/၆၃၅ ကျပ် ၆၇၅/၇၀၀ ကျပ်	
(Yangon Petrol မှ ရယူပါသည်)	

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၁၀၅၀၀	၁၀၅၀၀	၄၆	၄၈၃၀၀၀
MTSH	၃၇၅၀	၃၇၅၀	၁၁၅၄၃	၄၃၂၈၆၂၅၀
MCB	၈၂၀၀	၀	၀	၀
FPB	၂၂၀၀၀	၂၂၀၀၀	၅၉	၁၂၉၈၀၀၀
TMH	၂၈၀၀	၂၈၀၀	၁၄	၃၉၂၀၀
EFR	၂၇၅၀	၂၈၀၀	၅၄၃	၁၅၁၇၉၀၀

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ၀၆၇-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ၀၆၇-၃၆၁၄၆၊ ရန်ကုန်ရုံးခွဲ-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၅၄၄၃၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၃၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၃၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၅၈၃၄၊ ၀၁- ၅၅၉၁၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၆၂၂၁၊ ၀၆၇-၃၆၁၄၈၊ ပြန်ချိရေး ၀၁-၅၄၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၅၄၆။

MYANMAR Digital News
Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

မုံရွာမြို့နယ်အတွင်း အကြိမ်စာရင်းကြည့်ရှုမှု များပြားလာစေရေး အသိပညာပေးကမ်ပိန်းပြုလုပ်

မုံရွာ ဩဂုတ် ၂ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ရှိ လူစည်ကားရာနေရာများတွင် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် အကြိမ်စာရင်းလာရောက်ကြည့်ရှုသူ နည်းပါးခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူများစိတ်ဝင်စားမှုမြှင့်တင်လာစေရေး အသိပညာပေး ကမ်ပိန်းကို ဩဂုတ် ၂ ရက် နံနက်ပိုင်းက အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းကွဲဖက်ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရွေးကောက်ပွဲအကြံပြုကာလတွင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူနှင့် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများ၏ ရွေးကောက်ပွဲအပေါ်တွင် စိတ်ဝင်စားမှုနည်းလာခြင်း၊ ၎င်းတို့၏ လှုံ့ဆော်အားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် ပြည်သူလူထု၏ စိတ်ဝင်စားမှု လျော့နည်းလာခြင်းဖြစ်ရာ ရွေးကောက်ပွဲအောင်မြင်စွာကျွမ်းဝင်နိုင်ရန် အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်းများက ဝိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်သည်။

“ မုံရွာမှာဆိုရင် ပထမ အကြိမ် ဇူလိုင် ၂၅ရက်ကနေ ဩဂုတ် ၇ရက်အထိ ပထမအကြိမ် မဲစာရင်းကပ်တယ်။ မဲစာရင်းကပ်ပြီး တစ်ပတ်အချိန်အတွင်းမှာ လာရောက်ကြည့်ရှုတဲ့သူက ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းပဲရှိတယ်ဆိုတာသိရတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံက ဒီမိုကရေစီစနစ်ကိုသွားနေတာ ဒီမိုကရေစီရဲ့ အခြေခံသည်

ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်တယ်။ ရွေးကောက်ပွဲအပေါ်မှာ ပြည်သူ့စိတ်ဝင်စားမှု မရှိဘူး ဆိုရင် ပါတီအားလုံးနည်းတယ်လို့မြင်တယ်။ အဲဒီလိုဖြစ်မှာကို စိုးရိမ်တဲ့အတွက် မဲစာရင်းကြည့်ကြဖို့ အသိပညာမြှင့်တင်ပေးဖို့အတွက် အခုလိုကမ်ပိန်းကို ပြုလုပ်ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပါတီအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု လူပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦး တစ်ယောက် အတွက် လုပ်ဆောင်ပေးတာမဟုတ်ဘူး။ ရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်ဖို့အတွက် ဝိုင်းဝန်းလုပ်ဆောင်ပေးတာဖြစ်တယ်” ဟု ယခုကမ်ပိန်းအား ဦးဆောင်သူ ဒီမိုကရေစီကို ကူညီကြသူများကွန်ရက်အဖွဲ့ တာဝန်ခံ ကိုစိုးဝင်းရွှေက ပြောသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် အကြိမ်စာရင်းလာရောက် ကြည့်ရှုသူ နည်းပါးခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြည်သူများစိတ်ဝင်စားမှု မြှင့်တင် လာစေရေး အသိပညာပေးကမ်ပိန်းကို မုံရွာမြို့ရှိ အရပ်ဘက် အဖွဲ့အစည်း ကိုးဖွဲ့က မုံရွာမြို့ရှိ လူစည်ကားရာနေရာများနှင့် ကျေးရွာအုပ်စုအချို့တွင် မဲပေးမှု အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ပုံစံတူ/ပုံစံခွဲကပ်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)



Advertisement for 'သန္နိဿာ' (Dannisa) featuring a large yellow and red graphic with the text 'သန္နိဿာ' and 'သွေးတိုးကျ သွေးတိုးကျ'.

Advertisement for 'ထိမ်းမြားလက်ထပ်ပြီးစီးခြင်း' (Wedding) with details about a couple getting married, including names like 'B.Sc (Engineering-Electronic)' and 'B.Arch (TU-Mdy)'.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း' (Notice of Dismissal) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း' (Notice of Dismissal) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'SiKaTi Vermicompost & Soilless Media' with details about the product and its benefits.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'သားအဖြစ်မှအမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း' (Disinheriting) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'အင်္ဂလိပ်စာရေးဆရာကြီး' (English Writer) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း' (Notice of Dismissal) with details about a person's background and education.

Advertisement for 'အများသိစေရန် အသိပေး ကြေညာခြင်း' (Notice of Dismissal) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.

Small advertisement for 'အောင်အောင်' (Aung Aung) with details about a person's background and education.



ဒုတိယအကြိမ် Grand Prize တံထူးရှင်ရွေးချယ်ပွဲ



9.8.2020 (8:00pm)

ဖျော်ရွှင်စရာအစီအစဉ်များ

နာမည်ကြီးအဆိုတော်များဖြင့်လည်းဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပါမည်။



Facebook Page

Online Media များ၏
Facebook Page များတွင်လည်း
Live လွှင့်ပြသသွားပါမည်။

သတင်းအညွှန်း

ဩစတြေးလျနိုင်ငံ မဲလ်ဘုန်းမြို့တွင် ကိုဗစ် -၁၉ကြောင့် ကန့်သတ်ချိန်အတွင်း အပြင်မထွက်ရ အမိန့်ထုတ်

စာမျက်နှာ - ၁၂

အထူးသတိပြုသင့်သော သွေးလွန်တုပ်ကွေး

စာမျက်နှာ - ၂၄



ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံ အင်ဆွန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်မှတစ်ဆင့် ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ တွေ့ရစဉ်။

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံတို့တွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ခဲ့

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂ - နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးတွင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများအား Coronavirus Disease 2019(COVID-19) ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး အမျိုးသားအဆင့် ဗဟိုကော်မတီ၏ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများ၊ မြန်မာသံရုံးများနှင့် ပူးပေါင်း ညှိနှိုင်း၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုတွင် အကြောင်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ရောက်ရှိနေပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်ရန် အခက်အခဲကြုံတွေ့နေရသည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ၇၀ နှင့် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅

ကချင်ပြည်နယ် ချီဖွေ၌ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ကြေညာထားပြီး ပြည်သူများ သွားရောက်ကြည့်ရှုလျက်ရှိ

ချီဖွေ ဩဂုတ် ၂ - ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားခရိုင် ချီဖွေမြို့နယ်အတွင်း၌ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ပထမအကြိမ် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ကပ်ထားကြေညာခြင်းကို ရှစ်ရက် အတွင်း ပြည်သူများ စိတ်ဝင်စားစွာ လာရောက်ကြည့်ရှုပြီး မိမိအမည်မပါဝင်ခြင်းကို လျှောက်ထားခြင်း၊ ကန့်ကွက်လွှာ လျှောက်ထားခြင်း၊ အချက်အလက် မှားယွင်းနေမှုကို ပြန်လည်ပြင်ဆင်ခြင်းများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ ပထမအကြိမ် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းကို ရှစ်ရက်အတွင်း ချီဖွေမြို့နယ် ရပ်ကွက် ခုနစ်ခုနှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ငါးအုပ်စု၊ စုစုပေါင်း ၁၂ အုပ်စုမှ လာရောက်ကြည့်ရှုသူ ၁၆၀၀ ခန့် ရှိပြီး မိမိအမည်မပါဝင်ခြင်းကို ပုံစံ (၃) ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၈၆ ဦး၊ မပါဝင်သင့်သူများ ပါဝင်နေခြင်းကို ကန့်ကွက်သည့် ပုံစံ (၄) ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၇၆ ဦး၊ အချက်အလက်များ မှားယွင်းခြင်းကို ပြင်ဆင်သည့် ပုံစံ (၄-၈) ဖြင့် လျှောက်ထားသူ ၁၈၄ ဦး ရှိပြီးဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးမှ သိရသည်။



မဲပေးနိုင်ရေးအတွက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းတွင် အမည်မပါ မပါ လာရောက်ကြည့်ရှုနေသူများကို တွေ့ရစဉ်။

ချီဖွေမြို့နယ်အတွင်း မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် ခုနစ်ရပ်ကွက်နှင့် ကျေးရွာအုပ်စု ၃၃ အုပ်စုရှိပြီး မဲရုံပေါင်း ၄၇ ရုံ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အတွင်း မဲရုံပေါင်း ရှစ်ရုံနှင့် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁

ရောဂါဖြစ်ရေကြီးမှုအခြေအနေ

ဆိပ်သာ၊ ဟင်္သာတနှင့် ဇလွန်မြို့အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေနိမ့်ပိုင်းနေထိုင်သူများ အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြရန် အသိပေး

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂ - ယနေ့ နံနက် ၁၁ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်အရ ရောဂါဖြစ်ရေသည် ညောင်ဦးမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်နှစ်ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်သည်။ ရောဂါဖြစ်ရေသည် ဆိပ်သာမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် နောက်သုံးရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက် တည်ရှိနိုင်သည်။ ရောဂါဖြစ်ရေသည် ဟင်္သာတမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် လက်ရှိရေမှတ်မှ နောက်သုံးရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက်လာ နိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။ ရောဂါဖြစ်ရေသည် ဇလွန်မြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ရောက်ရှိနေသည်။ အဆိုပါမြစ်ရေသည် စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁

စီးရီးအေရွှေဖိနပ်ဆုနှင့် ဥရောပရွှေဖိနပ်ဆု အင်မိုဘိုင်း ဆွတ်ခူး

လာဇီယိုတိုက်စစ်မှူး အင်မိုဘိုင်းသည် စီးရီးအေရွှေဖိနပ်ဆုနှင့် ဥရောပရွှေဖိနပ်ဆု တို့ကို ဆွတ်ခူးရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် အင်မိုဘိုင်းသည် စီးရီးအေတွင် တစ်ရာသီအတွင်း ဂိုးအများဆုံးဖြင့် စံချိန်တင်ထားသည့် ဟီဂူအင်၏ ၃၆ ဂိုး စံချိန်ကိုလည်း လိုက်မီခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အသက် ၃၀ အရွယ်ရှိ အင်မိုဘိုင်း၏ လာဇီယိုအသင်းသည် စီးရီးအေရာသီပိတ်ပွဲစဉ်အဖြစ် နာဂိုလီအသင်းနှင့် စနေနေ့ညပိုင်းက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း အင်မိုဘိုင်းအနေဖြင့် လာဇီယိုအသင်းအတွက် တစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီးနောက် စီးရီးအေသွင်းဂိုး ၃၆ ဂိုးအထိ ရှိလာခဲ့သည်။ ၎င်း၏ လာဇီယိုအသင်းသည်လည်း အဆင့် (၄) နေရာ ဖြင့် ရပ်တည်နိုင်ခဲ့သည့်အတွက် လာမည့်နှစ် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်ရရှိခဲ့သည်။ ဂျူဗင်တပ်စ်အနေဖြင့် အိမ်ကွင်းတွင် ရိုးမားအသင်းကို သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော ရာသီပိတ်ပွဲစဉ်တွင် စီးရီးအေ၏ ဒုတိယသွင်းဂိုး အများဆုံးသွင်းယူပေးထားနိုင်သည့် တိုက်စစ်ကစားသမား စီရိုနယ်ဒိုကို အနားပေးထားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းသည် ရိုးမားအသင်းကို အိမ်ကွင်းတွင် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သောကြောင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဧပြီလနောက်ပိုင်း ပထမဆုံးအကြိမ် အိမ်ကွင်းရှုံးနိမ့်မှုလည်း ဖြစ်ခဲ့သည်။ အင်မိုဘိုင်းသည် ဥရောပရွှေဖိနပ်ဆုကို ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းမှ လီဝမ်ဒေါ့စကီးနှင့် ဂျူဗင်တပ်စ်အသင်းမှ စီရိုနယ်ဒိုတို့ကို ကျော်ဖြတ်ကာ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဥရောပရွှေဖိနပ်ဆုသည် ၎င်း၏ ပရော်ဖက်ရှင်နယ်ကစားသမားဘဝတွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ရရှိခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် အဆိုပါဆုကို ရိုးမားအသင်းမှ တော့တီကာ ၂၀၀၆-၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် နောက်ဆုံးဆွတ်ခူးထားခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ ဥရောပရွှေဖိနပ်ဆုကို ပြီးခဲ့သည့် သုံးနှစ်ဆက် ဆွတ်ခူးရရှိထားသော မက်ဆီသည် ယခုနှစ်ရာသီတွင် သွင်းဂိုး ၂၅ ဂိုးသာ သွင်းယူထားနိုင်သည်။ သို့သော်လည်း အဆိုပါသွင်းဂိုး အရ အတွက်သည် လာလီဂါဂိုးအများဆုံး သွင်းယူသူအဖြစ် လုံလောက်သည့် ပမာဏဖြစ်ခဲ့သည်။ ဥရောပ ရွှေဖိနပ်ဆုကို အကြိမ်ရေအများဆုံး ဆွတ်ခူးထားသည့် ကစားသမားမှာ မက်ဆီဖြစ်ပြီး ခြောက်ကြိမ်ဖြင့် စံချိန်တင်ထားသည်။ စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၅



လာဇီယိုတိုက်စစ်မှူး အင်မိုဘိုင်း